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Úvodem

Léto, k pramalé radosti nejen školáků, je pomalu za 
námi a každý jej bude asi hodnotit trošku rozdílně. Někdo 
prožil dovolenou snů, navštívil vzdálené exotické země, 
někdo jej prožil doma, ale třeba zase našel svou životní 
lásku, jinému se nepodařilo ani jedno ani druhé a někomu 
se mohla i smůla lepit na paty. Stejně tak každý preferuje 
prožitek nejteplejších měsíců roku jiným způsobem. Ať už 
odpočinkem u vody, sledováním olympijských her v te-
levizi, nebo návštěvami hudebních festivalů a koncertů. 
Dovolte mě, abych se pár větami ohlédl za tím naším 
dubňanským kulturním létem.

V červnovém vydání našeho občasníku jste se mohli 
dozvědět, že se na letní měsíce chystá takový počet 
kulturních a společenských akcí, jak tomu pravděpodob-
ně nebylo nikdy v minulosti. Věřím, že ti, kteří alespoň 
trochu sledují dění v našem městě potvrdí, že tomu tak 
skutečně bylo. Pořadatelé připravili převážně v prostorách 
přírodního areálu více než 20 koncertů, tanečních zábav 
a dalších akcí různých žánrů, při kterých se představilo 
na 30 kapel, souborů, sólistů a dalších uskupení. A to je 
počet, na velikost našeho města, domnívám se, vskutku 
úctyhodný. To samozřejmě nezahrnuje řadu dalších ak-
tivit konaných mimo přírodní areál, např. v restauračních 
zařízeních, na koupališti a v tzv. kempu Josef. Počet úcty-
hodný, nabídka žánrově pestrá. Co však mnohdy chybělo, 
bylo to nejdůležitější. Návštěvníci! Ostře to kontrastuje 
s tvrzením některých našich spoluobčanů, že se v Dub-
ňanech nic neděje, že je přírodní areál nevyužitý, že se 
nekonají žádné akce pro mladé ani pro starší, zkrátka, že 
v Dubňanech „chcípl pes“. Pravda je ale taková, že se řada 
podniků koná, ale dubňáci o ně zkrátka nemají zájem.

Situace v našem městě se ovšem nijak zvlášť neodli-
šuje od dalších obdobných lokalit. Při různých setkáních 
slyším podobné stesky i od mnoha mých kolegů. Zkrátka 
životní styl se změnil, nabídka dalece převyšuje poptáv-
ku a lidé mají zřejmě nastaven žebříček svých zájmů 
jinak. Je potřeba si to uvědomit a při plánování s tím do 
budoucna počítat. Ale je také třeba, aby si Ti, kteří se 
žádných programů a setkání sice neúčastní, ale o to více 
kritizují, uvědomili vlastní hloupost a nesnižovali práci 
druhých. Není snadné uznat svoji chybu a pronést něco 
jako omluvu. Ale ti, kteří se na organizaci a zajištění třeba 
právě dubňanského kulturního léta podíleli, by si ji určitě 
zasloužili. Obávám se však, že se budou muset spokojit 
pouze s mým poděkováním. 

František Tříska
starosta města Dubňany
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Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í  informaci 
o přijetí Města Dubňany za člena do zapsaného 
spolku Místní akční skupina Dolní Morava a infor-
maci o výši členských příspěvků na rok 2016 ve výši 
4 000 Kč/rok pro veřejný sektor.

Rada města  s c h v á l i l a  smlouvu o poskytnutí 
dotace z rozpočtu JMK v rámci dotačního programu: 
Podpora udržování čistoty cyklistických komunikací 
a úpravy běžeckých lyžařských tratí v Jihomorav-
ském kraji v roce 2016 mezi Městem Dubňany 
a Jihomoravským krajem.

Rada města  s c h v á l i l a  podání žádosti 
Městskému úřadu Hodonín, odboru rozvoje města 
o pořízení Územního plánu pro Město Dubňany.

Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í  návrh možné 
trasy cyklostezky z Dubňan do Ratíškovic.

Rada města  u k l á d á  Městské policii zpřísnit 
dohled nad dopravní situací na ulici Malá Strana a  
d o p o r u č u j e  na ulici Lipová zřídit místa pro 
vyhýbání si vozidel.

Rada města  s c h v á l i l a  v rámci změn doprav-
ního pasportu Města Dubňany upravit dopravní 
značení označující zónu zákazu stání vozidel nad 
3,5 t doplněním nápisu „mimo bus“ či grafi ckými 
symboly o stejném významu.

Rada města  s c h v á l i l a  uspořádání schů-
ze členů Mikroregionu Hodonínsko dne 27. 5. 
2016 v Dubňanech podle předneseného návrhu.

Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í  výsledky 
nákupu elektřiny a zemního plynu a  u k l á d á  
městskému úřadu prověřit možnosti nákupu zem-
ního plynu i pro rok 2018 ještě v současné době. Za 
předpokladu, že tento krok nepřinese kolizi s platný-
mi právními normami,  u k l á d á  uzavřít smlouvu 
o dodávce zemního plynu i pro rok 2018, případně 
provést novou soutěž na zemní plyn pro rok 2018.

Rada města  n e s c h v á l i l a  žádost o zainves-
tování plynovodní přípojky k místní části „Finské 
domky“.

Rada města  s c h v á l i l a  Zprávu o posouzení 
a hodnocení nabídek na veřejnou zakázku „Dub-
ňany – Rekonstrukce MK ul. Na Dílech“. Dále rada 
města  s c h v á l i l a  uzavření Smlouvy o dílo 
s firmou LIKOMSTAV MORAVA s.r.o., Trávníky 
502/23, 691 53 Tvrdonice, IČO: 29301483, na cenu 
4 208 840,39 Kč bez DPH.

Rada města  s c h v á l i l a  uzavření Smlouvy 
o poskytnutí dotace z rozpočtu města Dubňany 
mezi Městem Dubňany a spolkem Senior Dubňany, 
Sportovní 1766, 696 03 Dubňany, za účelem poskyt-
nutí dotace ve výši 9 000 Kč na pořádání zájezdu 
konaného dne 29. 6. 2016.

Rada města  s c h v á l i l a  pořízení 20 kusů setů 
stolů a lavic pro potřeby Kulturního a informačního 
centra města Dubňany za cenu 32 645,80 Kč s DPH.

Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í  vyjádření 
Rady obce Ratíškovice k záměru výstavby cyklostez-
ky Dubňany – Ratíškovice a  u k l á d á  městskému 
úřadu, aby pokračoval v přípravě této akce, zejména 
v rámci komplexních pozemkových úprav.

Rada města  s c h v á l i l a  změnu rozpočtu Města 
Dubňany na rok 2016 – RO č. 5.

Rada města  s c h v á l i l a  úpravu položek roz-
počtu Města Dubňany na rok 2016 – RO č. 5 podle 
předloženého návrhu.

Rada města  s c h v á l i l a  uzavření Smlouvy o po-
skytnutí dotace z rozpočtu města Dubňany mezi 
Městem Dubňany a organizací Kradlov sobě, z. s., 
Polní 1630, 696 03 Dubňany, za účelem poskytnutí 
dotace ve výši 3 000 Kč na uspořádání 8. ročníku 
pouličního turnaje žáků v kopané dne 25. 6. 2016.

Rada města  s c h v á l i l a  jmenování komisí pro 
veřejnou zakázku „Revitalizace zeleně v Dubňanech“ 
dle předloženého návrhu.

Rada města  s c h v á l i l a  zadávací dokumentaci 
na veřejnou zakázku „Revitalizace zeleně v Dub-
ňanech“.

Z usnesení rady města
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Rada města  s c h v á l i l a   vyhlášení záměru na 
odprodej neoprávněně užívaných lesních pozemků 
v lokalitě „Za potokem“, minimální cena 450 Kč/m2, 
podle GP číslo 2664-156/2015. Doba trvání záměru 
40 dnů. Rada města  u k l á d á  městskému úřadu 
seznámit uživatele s tímto usnesením ještě před 
vyhlášením záměru.

Rada města s c h v á l i l a  vyhlášení záměru na 
pacht pozemků tzv. zahrádkářských lokalit podle 
GP číslo 2605-80/2015, 2663-155/2015, 2664-
156/2015 a 2665-157/2015. Minimální cena 4 Kč/
m2, doba trvání záměru 60 dnů.

Rada  města  j m e n u j e  na základě ustano-
vení § 102 odst. 2 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), v platném znění, a zákona 
č. 312/2002 Sb., o úřednících územních samospráv-
ných celků, Ing. Janu Grégrovou do funkce vedoucí 
fi nančního odboru MÚ v Dubňanech s účinností 
od 1. 7. 2016.

Rada města  v y d a l a  Sazebník úhrad za po-
skytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb., 
o svobodném přístupu k informacím pro rok 2016.

Rada města  r o z h o d l a  zaštítit projekt „Rodina 
spolu“  Mateřské školy I Dubňany, p.o., a  garantuje 
fi nanční zajištění cen pro zapojené rodiny.

Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í   petici asi 
400 obyvatel obce Svatobořice-Mistřín proti nesne-
sitelným a dlouhotrvajícím hudebním produkcím 
v areálu Kemp Josef a  u k l á d á  městskému 
úřadu, aby seznámil s jejím zněním majitele tzv. 
Kempu Josef, Policii ČR, Městskou policii Dubňany, 
a také stavební úřad v rámci předpokládaného ří-
zení o dodatečném povolení stavby, včetně dalších 
případných orgánů státní správy.

Rada města  v z a l a  s  n e v o l í  n a  v ě d o m í  
informace ohledně opravy vozovky III/4254 z Dub-
ňan do Ratíškovic, které se uskuteční v letošním 
roce.  Rada považuje za znevažující a nešťastné, že 
přes dlouholeté sliby, nebude rekonstruován úsek 
silnice v ulici Komenského.

Rada města  s c h v á l i l a  uzavření smlouvy 
o provedení archeologického dohledu a výzkumu 
na stavbu „Dubňany, rekonstrukce MK ul. Na Dílech.

Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í   seznam 
nájemců – dluhy, předložený LV QVATRO, s.r.o., 
Dubňany.

Rada města  u k l á d á  vedoucí fi nančního od-
boru, aby připravila rozpočtové opatření, ve kterém 
bude zapracován náklad na výměnu osvětlení ve 
Sportcentru Želva ve výši  990 000 Kč. Z předlo-
žených nabídek považuje rada za nejvýhodnější, 
vzhledem k návratnosti a dalším ukazatelům, na-
bídku Snaggi s.r.o. při hladině osvětlení 600 luxů 
a počtu svítidel 82 kusů.

Rada města  s c h v á l i l a  na základě žádosti 
spolku Senior Dubňany zakoupení 40 kusů židlí do 
společenské místnosti v přízemí Domu s pečova-
telskou službou v Dubňanech.

Rada města  s c h v á l i l a  pořízení kontejnero-
vého nosiče METALTECH PH 6 za cenu 290 000 Kč 
+ DPH. Před nákupem ještě pověřuje rada města 
pana Zemského a starostu prověřením možnosti 
využití cisterny SDH Dubňany pro zavlažování 
veřejné zeleně.

Rada města  u k l á d á  městskému úřadu zapra-
covat záměr realizace odpočinkové zóny a dětského 
hřiště u rybníka Močidla do plánu rozvoje města.

Rada města  v z a l a  n a  v ě d o m í  připravované 
aktivity televize NOE v Dubňanech a  s c h v á l i l a 
bezplatné poskytnutí Sportcentra Želva k tomuto 
účelu, případně úhradu vzniklých nákladů spojených 
s přípravou a technickým zabezpečením tohoto 
místa.

Rada města u k l á d á  vedoucí fi nančního odboru, 
aby zapracovala do výdajové části rozpočtu částku 
210 000 Kč na výměnu svítidel na ulici Komen-
ského. Z předložených nabídek rada doporučuje 
k realizaci instalace svítidel v materiálu označeném 
číslem 3 – COBRA.

Rada města  p o v ě ř u j e  Mgr. Svobodovou při-
pravit Příkazní smlouvu na výkon činnosti předsedy 
Komise pro projednávání přestupků Města Dubňany 
dle zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění 
pozdějších předpisů, s Mgr. Zabadalovou.

MÚ
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Nejčastější dotazy od našich občanů

Jak je to s opravami silnic do Mutěnic 
a Ratíškovic?

Tyto silnice jsou v majetku Jihomoravského 
kraje, tudíž město Dubňany nemá žádnou povin-
nost, ale ani právo se do jejích případných oprav 
angažovat. Na tuto otázku by tedy měl odpovědět 
někdo jiný. V minulosti jsme se několikrát před-
stavitelů Jihomoravského kraje na tuto záležitost 
tázali, ale poskytnuté odpovědi potom nikdy 
neodpovídaly realitě, tzn., že slíbené rekonstruk-
ce se zkrátka nekonaly. Výjimkou byl loňský rok, 
kdy byly opraveny úseky silnic na Hodonín a na 
Svatobořice-Mistřín. Nutno dodat, že tyto opravy 
nám nebyly avizovány a dozvěděli jsme se o nich 
vlastně až z okresního tisku. Z výše uvedeného 
vyplývá, že by bylo nezodpovědné z naší strany 
na tyto dotazy odpovídat jinak, než jak v tuto 
chvíli činíme. Myslíme si, že slibů již bylo dost 
a nechceme se na tomto „lakování“ veřejnosti dál 
nijak podílet.

Co bude s budovou bývalé záchranky?
Tato budova vpravdě hyzdící tvář našeho města 

není majetkem města Dubňany. V minulosti, kdy 
jsme se o tento objekt zajímali a uvažovali o jejím 
využití na přestavbu na byty, nebylo možné jej 
získat. Vázlo na něm několikero břemen a zástav-
ních práv. V poměrně nedávné době navštívila 
MÚ realitní agentura, která nabízí tento objekt 

k prodeji, údajně za 7.000.000 Kč i s údajným 
zájemcem o jeho koupi. Podle jejích slov uvažují 
o přestavbě na byty, případně na byty pro seniory. 
Do nového územního plánu, který je ve stadiu 
příprav, chce město Dubňany možnost případné 
přestavby zapracovat.

Kdy se dočkáme plánovaného chodníku na 
Horní Huť?

Realizace je závislá na vyřešení majetkoprávních 
vztahů. V loňském roce se nám sice podařilo od-
koupit větší část potřebného pozemku na realizaci 
tohoto záměru, ale zbývá ještě vyřešit sice menší, 
ale o to komplikovanější polovinu pozemků. Ma-
jitelů je zde více a se dvěma z nich prozatím není 
možné, kvůli jejich přehnaným požadavkům, na-
lézt přijatelný kompromis. Budeme se o něj snažit 
i nadále a hledat řešení tak, aby mohla realizace 
proběhnout ještě před uskutečněním komplex-
ních pozemkových úprav.  Tyto by problémy 
zřejmě vyřešily, ale v dlouhém časovém horizontu.

Je pravda, že oprava chodníků na ulici 
Komenského byla černou stavbou?

Není to pravda. Při rekonstrukci chodníků na 
ulici Komenského se jednalo výhradně o opravy 
stávajících chodníků, včetně obrubníků a vjezdů 
do jednotlivých nemovitostí. Akce neobsahovala 
žádné vybudování staveb, které se zde už  před-
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tím nenacházely. A proto podle našeho názoru, 
nebylo nutné vést stavební řízení. Byla zpracována 
projektová dokumentace, ale primárním důvodem 
pro její pořízení bylo získání podkladu proto, aby 
bylo možné uskutečnit řádné výběrové řízení. Toto 
výběrové řízení mimochodem prováděla odborná 
fi rma, nikoliv tedy náš MÚ.  Zpracovaná projektová 
dokumentace pak samozřejmě sloužila jako výchozí 
podklad pro realizaci, ta ale byla podle  faktických 
potřeb upravována tak, aby konečný stav byl vy-
hovující zejména pro vlastníky rodinných domů. 
V průběhu realizace došlo k mnohým zdržením 
a komplikacím způsobeným převážně z příčiny 
nedodržování termínů ze strany fi rem, které pro 
plynárny prováděly výměnu plynovodního řadu 
a pro VaK Hodonín výměny vodovodních přípojek 
u jednotlivých domů. Tyto problémy, jak jsme o nich 
ostatně průběžně informovali, jsme nemohli nijak 
ovlivnit a nemohl je ovlivnit ani zhotovitel chodní-
ků. Ke zdržení docházelo i proto, aby se vyhovělo 
některým připomínkám a požadavkům ze strany 
majitelů přilehlých nemovitostí.  Objevila se však 
stížnost k orgánu dohledu na MÚ Hodonín s po-
ukazem, že se jedná o nepovolenou stavbu.  Kon-
trolou na místě samém ale bylo konstatováno, že 
postupujeme v souladu se zákonem a k žádnému 
pochybení nedošlo. Vzápětí však byla podána stíž-
nost i na orgán dohledu a to ke Krajskému úřadu. 
Ani Krajský úřad JMK však neshledal tuto stavbu 
jako nezákonnou, pouze vytkl jedno  pochybení. 
Konkrétně se jednalo o vybudování sjezdu z chod-
níku na komunikaci v místě, kde předtím tento sjezd 
nebyl. Mimochodem se jednalo o sjezd na  komu-
nikaci, který si vyžádal právě dotyčný stěžovatel. 

Z uvedeného tedy vyplývá, že označování 
rekonstrukce chodníků na ulici Komenského za 
černou stavbu  lze považovat, mírně řečeno, za 
neopodstatněné.

Jak je to s přidělováním popelnic na 
bioodpad?

Město mělo k dispozici 1625 kusů popelnic na 
bioodpad. Tento počet nám byl přidělen v rámci 
dotovaného projektu, který byl vypracován pro 
obce svážející odpad na skládku v Těmicích. Tento 
projekt již skončil, respektive skončilo bezplatné 
přidělování biopopelnic. Nyní je poskytnuté množ-
ství nádob již vyčerpáno, a proto při další potřebě  
je nutno postupovat standardně. Tzn. popelnici si 
zakoupit, a to buď v obchodě,  nebo přímo v pro-
storách sběrného dvora za cenu 960 Kč.

Jak je to úpravou rybníka Močidla?
Město Dubňany si nechalo v loňském roce 

vypracovat projektovou dokumentaci na rekon-
strukci a zvýšení protipovodňové ochrany vodní 
nádrže Močidla I. Tato nádrž byla vybudována 
v letech 1930 – 1940 a v šedesátých letech prošla 
generální opravou. Původně sloužila pro účely 
závlahy okolních zemědělských pozemků. 

Současná projektová dokumentace řeší dopl-
nění a přebudování některých objektů vodního 
díla. Stavba je členěna na 3 stavební objekty. Prv-
ním objektem je kompletní rekonstrukce spodní 
výpusti. Stávající výpustné zařízení bude vybou-
ráno a nahrazeno novým typem – požerákovým. 
Druhým stavebním objektem je protipovodňová 
hráz. V čelní části hráze dojde k jejímu navýšení 
vhodnou zeminou, a to v šířce tří metrů, v délce 
126 metrů a výšce 40 – 60 cm. Tímto se zvýší 
retence nádrže. Posledním stavebním objektem 
jsou bezpečnostní přelivy. První bude umístěn 
v čelní straně nádrže, ten druhý bude vybudován 
mezi nádržemi Močidla I a Močidla II. Práce budou 
probíhat na podzim letošního roku. 

Celkové náklady projektu „Vodní nádrž Močidla 
I Dubňany - zvýšení protipovodňové ochrany“ jsou 
1 672 tis. Kč. Stavební část rekonstrukce vodní 
nádrže Močidla byla vysoutěžena ve výši 1 491 tis. 
Kč fi rmou FIRESTA-Fišer, rekonstrukce, stavby 
a.s., z Brna. Byli jsme úspěšní v žádosti o dotaci 
z Ministerstva zemědělství ČR a byl nám schválen 
příspěvek ve výši 1 342 tis. Kč. Jelikož část nákladů 
na zpracování projektu byla zaplacena v loňském 
roce, čeká nás v tomto roce fi nanční spoluúčast 
ve výši 197 tis. Kč 

 MÚ

Termín svozu „HROMÁDEK“

TS Dukos Dubňany oznamuje občanům 
termín úklidu hromádek v našem městě.
Zelená hmota, tráva, klestí, např. i s příměsí 
zeminy, smetků z krajnic, uložená občany 

volně na veřejném prostranství bude pravi-
delně svážena v pondělí jednou za 14 dní, 
vždy shodně s termínem svozu popelnic 
komunálního odpadu (v případě potřeby 

i ve čtvrtek).
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Dětská hřiště a další odpočinkové zóny
Dětské hřiště může být vhodnou cestou k tomu, 

jak přesvědčit děti, že hrát si venku na čerstvém 
vzduchu, je mnohem zábavnější, než sedět doma 
před monitorem počítače. Nespornou výhodou 
také je, že se zde děti potkávají se svými vrstevní-
ky. Učí se navazovat nová přátelství, komunikovat 
s kamarády a porozumět si s nimi.

Město stále více investuje do veřejného pro-
storu, kde mohou nejen nejmladší občánci, ale 
i další věkové kategorie rozvíjet svou kreativitu 
a schopnosti. Kvalitní vybavení hřiště není právě 
levnou záležitostí, potřeby jsou v různém věku 
různé a podle toho jsou také vybírány herní prvky. 

V našem městě máme několik míst, která mohou 
být využívána k zábavě těch nejmenších, sportov-

ním aktivitám těch větších a odpočinku ostatních 
občanů našeho města.  Tímto článkem vám je 
chceme připomenout.

Sportcentrum Želva bylo v roce 2008 rozšířeno 
o venkovní víceúčelový sportovní areál, který byl 
vybudován za spolufi nancování z Evropského fon-
du pro regionální rozvoj. Venkovní areál byl nazván 
Sportovní centrum Želva a slouží pro neformální 
aktivity široké veřejnosti.  

V rámci tohoto projektu došlo k úpravě škváro-
vého hřiště na hřiště s umělým povrchem, byla 
zřízena tartanová běžecká dráha s doskočištěm 
a instalováno umělé osvětlení této plochy.

Proběhla výstavba in-line dráhy a cyklostezky 
od základní školy kolem tenisových kurtů lesem 
až k ulici Luční. 

A jistě pro radost nejmenších dětí a jejich rodi-
čů vzniklo i dětské hřiště, které je oplocené a na 
noc se uzavírá, aby nedocházelo k ničení herních 
prvků. Pro menší děti je tu pískoviště, pro větší 
třeba skluzavka, houpadla, kolotoč, šplhací stěna, 
lanovka a lanová pyramida. Dospělí mohou na své 
ratolesti dohlížet z laviček.

Součástí projektu byla oprava povrchu na ploše 
původního hřiště u základní školy, které je využívá-
no pro volejbal a basketbal, i povrchu dráhy, jenž 
slouží hasičům k přípravě na soutěže i na zásahy.

Poblíž je betonová plocha s několika překážkami 
pro „skejťáky“ a upravená travnatá plocha, vhodná 
pro fotbal a nohejbal.

V roce 2015 zde město vybudovalo pro starší 
děti a mládež venkovní fi tness hřiště – street 
workout.   Cvičení na venkovních konstrukcích 
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plně nahradí, a možná i překoná klasickou po-
silovnu.  

Na dvoře u ZUŠ letos v rámci rekonstrukce 
budovy vznikl odpočinkový prostor tak, aby mohl 
sloužit pro odpočinek všech věkových kategorií. 
Velký altán poskytuje zázemí pro případ špatného 
počasí, při pořádání kulturních akcí ho využívají 
účinkující.  Nejmenším dětem byly k sestavě 
herních prvků se skluzavkou pořízeny ještě další 
hračky. Dospělí a senioři si mohou zacvičit na stro-
jích, kde při cvičení hraje roli pouze váha vlastního 

Dílech, u „traktorky“, za „starú poštú“, u Nálezného 
a v lese za bývalým učilištěm. Na posledně jmeno-
vaném byly natřeny konstrukce branek a na většině 
plácků vyměněny sítě.

Na ulici Lipová je hodně využíváno oplocené 
hřiště na míčové hry pro starší děti s tréninkovou 
stěnou pro tenis.

Kromě větších dětských hřišť se ve městě nachá-
zí i menší hrací koutky s několika herními prvky, 
a to U Mlýna, Na Dílech, dvě místa na sídlišti, u 
„záchranky“, u ČOV, v Jarohněvicích, v Horní Huti 
a před restaurací U Zvonu, kde byla letos o prázd-
ninách umístěna nová skluzavka.

Záměr na vybudování hřiště v lokalitě Včelínek 
nebyl realizován, protože obyvatelé této části 
Dubňan, s ním vyjádřili, prostřednictvím podpisové 
akce svůj nesouhlas.

V plánu města je příští rok vybudovat dětské 
hřiště v centrální části sídliště na ploše mezi domy      
č. p. 1008 (COOP) a č. p. 1007 na ulici Hornická.

 
Všechny tyto hrací plochy a hřiště jsou určeny 

pro odpočinek, sportovní aktivity a zábavu. Bo-
hužel se mezi námi najdou i jedinci, kteří si sem 
nejdou hrát, odpočinout si, zasportovat nebo se 
pobavit, ale působí jim radost něco rozbít a zničit.  
Setkáváme se s úmyslným poškozením herních 
prvků,  laviček i okolní zeleně, které vyžadují fi -
nančně a časově náročné opravy.  Věříme, že se 
s těmito neblahými a smutnými úkazy budeme 
setkávat co nejméně. 

         MÚ

těla a tím je venkovní fi tness dostupné prakticky 
všem. Kromě posilování má za cíl udržet motorické 
schopnosti člověka, které se s přibývajícím věkem 
ztrácejí.

Svůj význam mají také fotbalové plácky s bran-
kami, kterých je po městě několik. To největší se 
nachází na Kradlově a další jsou pak U Mlýna, Na 
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Prodej zemědělské půdy 
je potřeba si dobře promyslet

S blížící se komplexní po-
zemkovou úpravou, která by 
v našem městě měla proběhnout 
v následujících letech, geomet-
rickou řadou přibývají nabídky na 
odkoupení zemědělské půdy od 
jednotlivých vlastníků pozemků 
v Dubňanech. Není to náhoda. 
Podobnou praxi zaznamenaly 
také města a obce, které mají 
komplexní pozemkové úpravy 
již za sebou. Zemědělskou půdu 

Stáhněte si aplikaci Česká Obec
Dne 2.9.2016  se Město Dub-

ňany zapojilo do projektu mobil-
ní aplikace Česká obec.

Tato aplikace je volně zdarma 
ke stažení pro chytré telefony-
(tablety) s operačním systémem 
Android a iOS(iPhone).

Mobilní aplikace je propojena 
s radnicí  Města, která Vás tou 
nejrychlejší cestou informuje 
o daném dění ve Vaší obci.

Aplikace pracuje s obrázky, 
videi, textem, externími odkazy, 
kalendářem ve Vašem mobilním 
zařízení a samozřejmě zde na-
jdete i důležité kontakty z Vaší 
obce.

Uživatelé mají možnost sle-
dovat i jiné obce, pokud jsou 
v tomto projektu zapojeny, jed-
noduchým přidáním další obce 
v mobilní aplikaci. Tím získáte 

přehled i o jiných obcích, které 
Vás také zajímají. Tuto aplika-
ci si nainstalujete standartně 
v ikonách „Obchod Play“ nebo 
„App Store“ , ve vyhledávači 
zadejte Česká Obec. Bližší infor-
mace a instalační popis najdete 
na webových stránkách města 
Dubňany.

chtějí nakupovat však nejen 
zemědělské podniky, které na 
ní hodlají hospodařit, ale také 
různí zprostředkovatelé, jejichž 
zájem se časem může ukázat 
jako čistě spekulativní. Jestliže 
se tedy vlastník zemědělské 
půdy po zralé úvaze rozhodne 
k odprodeji tohoto majetku, měl 
by důkladně zvážit další postup 
a zejména, komu jej odprodá. 
Rozhodně není rozumné kýv-

nout na první konkrétní nabídku, 
kterou obdrží.

Také město Dubňany má zá-
jem o odkoupení zemědělských 
pozemků ve svém katastru. 
Domníváme se, že vlastnictví 
zemědělské půdy by mělo zůstat 
především tady u nás - doma, 
abychom my, občané mohli 
případný způsob hospodaření 
v Dubňanech  pozitivně ovliv-
ňovat. Mnohým vlastníkům se již 
vyplatilo,  při obdržení nabídek 
od různých zájemců, porovnat 
tyto nabídky s tím, co může na-
bídnout město. Můžete tak učinit 
i vy a určitě vám to nebude ke 
škodě. Naše cena totiž nebude 
rozhodně nižší než ta, kterou 
vám nabízí ostatní zájemci. Podle 
dosavadních zkušeností tomu 
bývá právě naopak.

Chystáte-li se tedy k prodeji 
vaší zemědělské půdy  v dub-
ňanském katastru, pak s důvěrou 
navštivte MÚ a obraťte se na Ing. 
Alenu Dostálovou, nebo přímo 
na vedení města.

MÚ

foto: Josef Blecha
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V pátek 7. října 2016 v době od 14.00 hod. do 22.00 hod. 
a v sobotu 8. října 2016 od 8.00 hod. do 14.00 hod.

proběhnou volby do Senátu Parlamentu České republiky a zastupitelstva kraje.

V případě konání II. kola voleb do Senátu se tyto volby uskuteční: 
v pátek dne 14. října 2016 od 14.00 hod. do 22.00 hod.
v sobotu dne 15. října 2016 od 8.00 hod. do 14.00 hod.

Město Dubňany ustanovilo 5 volebních okrsků s následujícími sídly:
Volební okrsek číslo: sídlo:
 1.  Základní umělecká škola Dubňany, ul. Komenského čp. 282
 2.  Základní škola, ul. Hodonínská čp. 925
 3.  Mateřská škola II, ul. Ke Koupališti čp. 1500
 4.  Městský úřad Dubňany – obřadní síň MěÚ, čp. 1149
 5.  Dům s pečovatelskou službou, ul. Hornická 602

Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději tři dny přede dnem konání voleb. V den voleb 
může volič obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. 

Hlasovací lístky pro volby do zastupitelstev krajů jsou šedé barvy a jsou vytištěny pro každou poli-
tickou stranu, politické hnutí nebo koalici samostatně. Na každém hlasovacím lístku je uvedeno číslo 
určené losem. Dodané hlasovací lístky nemusí tvořit úplnou číselnou řadu, neboť převážná většina 
kandidujících politických stran, politických hnutí a koalic nekandiduje ve všech krajích.

Ve volební místnosti, v prostoru určenému pro úpravu hlasovacích lístků, volič vloží do úřední obálky, 
která má šedou barvu, jeden hlasovací lístek šedé barvy, pro politickou stranu, politické hnutí nebo 
koalici, pro kterou se rozhodl hlasovat. Na hlasovacím lístku může zakroužkováním pořadového čísla 
nejvýše u 4 kandidátů uvedených na témže hlasovacím lístku vyznačit, kterému z kandidátů dává 
přednost. Tedy - šedý hlasovací lístek do šedé úřední obálky.

Hlasovací lístky pro I. kolo voleb do Senátu jsou barvy žluté, taktéž úřední obálka je žluté barvy. 
Hlasovací lístek se nijak neupravuje. V tomto případě – žlutý hlasovací lístek do žluté úřední obálky.

V případě druhého II. kola voleb do Senátu hlasovací lístky obdrží voliči přímo ve volební místnosti 
ve dnech voleb. Hlasovací lístek a úřední obálka pro II. kolo voleb do Senátu jsou ale ve druhém dole 
barvy šedé. 

Volič může také volit na voličský průkaz – bližší informace k voličským průkazům podá p. Jana Ka-
ňová, tel. 518 698 514.

V O L B Y   2 0 1 6

Pozvánka na veřejné televizní natáčení 
Televize NOE bude na námět Mgr. Evy Veselé Slezarové vysílat hudební seriál s názvem Zpívá celá 

dědina. Tento pořad má podpořit ty obce a města, ve kterých existuje kvalitní hudební zázemí. Budou 
se zde moci prezentovat nejen různé hudební soubory a skupiny, ale součástí pořadu bude i medailon 
o městě jako takovém. To znamená, aby diváci viděli odkud se právě vysílá, kde město leží a co zají-
mavého je tam možno vidět. První díl seriálu se bude natáčet právě v našem městě. Samotné natáčení 
proběhne v sobotu 22. října ve Sportcentru Želva a v neděli 23. října bude pokračovat přímým přenosem 
mše svaté z našeho kostela svatého Josefa. Jste tedy srdečně zváni, abyste svou účastí pomohli vytvořit 
opravdu krásnou atmosféru a společně s účinkujícími, lidem nejen v naší republice, ale i v mnoha dalších 
zemích ukázali jak zpívá celá dědina u nás v Dubňanech.
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30 let s Dúbravěnkou

Je to až k nevíře, že je tomu letos právě 30 let, kdy 
se poprvé začala scházet skupina dětí z Dubňan, 
aby společně nacvičovala nejrůznější taneční pás-
ma proložená dětskými hrami, říkadly a lidovými 
písněmi našeho regionu ke zpestření společen-
ských akcí pořádaných v Dubňanech. 

Velkou zásluhu na tomto zcela jistě měla paní 
Ludmila Maradová. Se vší úctou můžeme říci, že 
právě ona se stala hlavní iniciátorkou tohoto dění 
a v roce 1986 díky jejímu úsilí byla zahájena ofi -
ciální činnost dětského národopisného souboru, 
jež úspěšně reprezentuje Dubňany dodnes. Opo-
menout nemůžeme ani řadu jejích následovnic 
ve funkci vedoucích souboru, kterým se rovněž 
povedlo, díky jejich obětavému přístupu, dovést 
tyto děti k lásce k lidovému umění, našim tradicím, 
písním a tancům. Důkazem toho jsou častá pozvání 
k účasti na vystoupeních a festivalech nejen v na-
šem okrese, ale i mimo něj.

Co se současnosti týká, je dobré vědět, že 
soubor v sobě drží talentované (ne)malé  verbíře 
a zpěváčky, kteří upoutávají pozornost podávanými 
výkony. Letos Dúbravěnka, mimo jiné, úspěšně 
reprezentovala naše město na Velikonočních 

slavnostech v Praze, kde za doprovodu dětské 
CM Dúbravěnka při ZUŠ Dubňany předvedla svůj 
bohatý fond secvičených tanečních pásem. Získala 
si tak veliký obdiv přihlížejících diváků. S potěšením 
využila možnost ukázat se v zahraničí, když přijala 
pozvání Českého centra v Bratislavě na vystoupení 
u příležitosti oslav 25. výročí vzniku Visegrádské 
skupiny jako jediný soubor z ČR. Tyto příležitosti 
jsou pro naše děti jak velkou motivací, tak zároveň 
příjemnou odměnou za jejich výkony. 

Nutno podotknout, že veškerá tato činnost by 
se neobešla bez podpory našeho města, rodičů 
dětí a všech vedoucích, kteří se větší či menší mě-
rou doposud podíleli a nadále podílí na existenci 
dětského národopisného souboru. Všem patří 
velké díky. 

Závěrem přijměte srdečné pozvání na oslavu 
30. výročí založení souboru, která se uskuteční 
v sobotu 24. září 2016 v KD Dubňany. 

                       
                          (více informací na www.dubra-

venka.cz nebo www.facebook.com/Dúbravěnka)

Dúbravěnka

foto: Roman Škodík
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Hornická setkávání
Hornické setkání, které je pořádáno každým 

rokem v měsíci září, se přehouplo do druhého 
desetiletí. Akci organizuje Hornické občanské 
sdružení lignitového revíru prostřednictvím členů 
zvoleného výboru.

Na setkání jsou zváni důchodci z důlních a po-
vrchových provozů všech profesí a činností, kteří 
v minulosti zabezpečovali chod Jihomoravských lig-
nitových dolů, dále sponzoři, starostové hornických 
obcí včetně všech přátel našeho lignitového revíru.

U příležitosti minulého jubilejního setkání vý-
bor zajistil na panelech ve vestibulu KD výstavu 
fotografi í havířských kolektivů a šachet v dobách 
největší slávy. Pro srovnání s tím, jak vypadají dnes.

Úkolem vedení sdružení je i zajištění kulturního 
programu. Po zkušenostech z prvních dvou setká-
ní jsme usoudili, že připravit bohatší program je 
zbytečné. Kamarádi se sešli především proto, aby 
si povykládali, zavzpomínali na časy dobré i zlé. Je 
to přece besední setkání. Kulturní program jsme 
redukovali na vystoupení dubňanského mužského 
sboru, případně cimbálovky nebo našich harmoni-
kářů, k nimž se obvykle mnozí připojili.

Vzpomínka patří i všem našim zesnulým kama-
rádům.

Výbor HOSLR zajišťuje setkání ve spolupráci 
i s kluby hornických důchodců Šardic a Hovoran. 
Předsedové uvedených organizací též náleží k čle-
nům vedení našeho sdružení.

Využívám této příležitosti k poděkování všem 
sponzorům, kteří povětšinou pravidelně přispívají 
fi nančními nebo materiálními dary, bez nichž by 
zajištění Hornického setkání bylo nemyslitelné.

Velmi si ceníme přístupu MÚ v Dubňanech, 
osobně pak pana starosty a jeho nejbližších spolu-
pracovníků, ve prospěch zajištění naší společenské 
akce. Díky za nemalou pomoc.

V dubňanské oblasti se prokazatelně těžilo 
mladé uhlí-lignit nejméně 170 let. Důlní těžební 
činnost byla zde ukončena vytěžením posledního 
vozu v roce 1994 na Dole 1. máj II.

Velký rozmach hornictví v Dubňanech v minu-
lém století se výrazně podepsal na ekonomickém 
a kulturním rozvoji našeho města. Bylo postaveno 
sídliště, škola, rozšířili se a modernizovali inženýr-
ské sítě atd.

V neposlední řadě je třeba vyzvednout vliv hor-
nictví na zaměstnanost v městě. Na dolech, včetně 
obslužných činností, byl zaměstnán značný počet 
občanů z Dubňan.

Vzhledem k významné úloze hornictví v údobí 
dvou minulých století v našem městě přichází 
výbor Hornického občanského sdružení na MÚ se 
žádostí a prosbou o zajištění postavení památníku 
v upomínku na význam hornictví v dubňanské 
historii.

Záležitost byla předběžně konzultována s ve-
dením města. Ofi ciální žádost byla odeslána radě 
a dubňanskou veřejnost prosíme o podporu na-
šeho záměru.

S pozdravem Zdař Bůh! 

Ing. Kalina Miloš předseda HOSLR
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Poradna právníka
Možnost oddlužení, tzv. osobního bankrotu 

Zákon č. 182/2006 Sb., o úpadku a způsobech 
jeho řešení (insolvenční zákon) dává dlužníku 
možnost nového začátku, a to prostřednictvím 
oddlužení. To patří mezi způsoby řešení úpadku, 
který zohledňuje sociální aspekty před ekono-
mickými. Základním předpokladem je schopnost 
dlužníka splnit alespoň předpokládanou výši 30 % 
dluhu svým nezajištěným věřitelům.  U zajištěných 
věřitelů se počítá s uspokojením ze zajištění. 

Oddlužení je řešením primárně pro dlužníky, 
jejichž dluhy nepochází z podnikatelské činnosti. 
Návrh na povolení oddlužení musí dlužník podat 
spolu s insolvenčním návrhem, a to na příslušném 
formuláři, který zveřejňuje Ministerstvo spravedl-
nosti. Pro insolvenční řízení jsou příslušné krajské 
soudy, v jehož obvodu je obecný soud dlužníka 
např. pokud má dlužník bydliště v Dubňanech, je 
příslušný pro insolvenční řízení Krajský soud v Brně.

Návrh na povolení oddlužení musí obsahovat 
označení dlužníka a osob oprávněných za něho 
jednat, údaje o očekávaných příjmech dlužníka 
v následujících 5 letech, údaje o příjmech dlužníka 
za poslední 3 roky a návrh způsobu oddlužení 
nebo sdělení, že dlužník takový návrh nevznáší. 
Dále musí být připojen seznam majetku a závazků, 
listiny dokládající údaje o příjmech dlužníka za 
poslední 3 roky, případně písemný souhlas ne-
zajištěného věřitele, který se na tom s dlužníkem 
dohodl s tím, že hodnota plnění, které při oddlu-
žení obdrží, bude nižší než 30 % jeho pohledávky. 

V případě, že dlužník není schopen sám splnit 
30 % svých dluhů, za účelem splnění oddlužení 
se nabízí možnost poskytnutí daru od 3. osoby 
nebo po dobu trvání oddlužení placení pravidel-
né peněžní dávky. V těchto případech je nutno 
k návrhu připojit darovací smlouvu nebo smlouvu 
o důchodu s úředně ověřenými podpisy. 

Insolvenční soud zamítne návrh na povolení 
oddlužení v případě, že dlužník sleduje nepoctivý 
záměr, hodnota plnění, které by při oddlužení 
obdrželi nezajištění věřitelé, bude nižší než 30 % 
jejich pohledávek, ledaže tito věřitelé s nižším 
plněním souhlasí, nebo dosavadní výsledky řízení 
dokládají lehkomyslný či nedbalý záměr dlužníka 
k plnění povinností v řízení. Dojde-li k zamítnutí 
návrhu, rozhodne soud o způsobu řešení dlužní-

kova úpadku konkurzem. V opačném případě, tedy 
pokud soud oddlužení povolí, určí způsob, jakým 
bude provedeno. Všechny úkony jsou zveřejňovány 
ve veřejně přístupném insolvenčním rejstříku (do-
stupný na justice.cz).

Zákon umožňuje 2 způsoby oddlužení. Prvním 
je zpeněžení majetkové podstaty, druhým pak pl-
nění splátkového kalendáře. Zpeněžení majetkové 
podstaty se týká dlužníkova současného majetku 
ke dni účinku schválení oddlužení. Plnění splátko-
vého kalendáře zasahuje dlužníkův majetek spíše 
do budoucna. Pohledávky zajištěných věřitelů se 
uspokojí z výtěžku zpeněžení zajištění a současně 
dlužník plní pohledávky nezajištěných věřitelů po-
dle daného poměru po dobu 5 let - měsíčně splácí 
ze svých příjmů částku ve stejném rozsahu, v jakém 
z nich mohou být při výkonu rozhodnutí nebo 
při exekuci uspokojeny přednostní pohledávky – 
přibližně lze spočítat např. na insolvencni-zakon.
justice.cz/kalkukator-splatek.html.

Po dobu trvání účinků schváleného oddlužení 
plněním splátkového kalendáře má dlužník řadu 
povinností, např. vykonávat přiměřenou výdě-
lečnou činnost, vydat insolvenčnímu správci ke 
zpeněžení hodnoty získané dědictvím, darem, 
předkládat každých 6 měsíců přehled svých pří-
jmů, nepřijímat na sebe nové závazky, které by 
nemohl v době splatnosti splnit, nezatajovat žádný 
ze svých příjmů, neposkytovat nikomu z věřitelů 
žádné zvláštní výhody, atd. Dohled nad dlužníkem 
vykonává nejen insolvenční správce, ale také insol-
venční soud a věřitelé (věřitelský výbor). 

Splnění oddlužení bere insolvenční soud na vě-
domí rozhodnutím, s jehož právní mocí insolvenční 
řízení končí. Následně má dlužník právo podat 
soudu návrh na osvobození od placení pohledávek 
zahrnutých do oddlužení, a to v rozsahu, v němž 
dosud nebyly uspokojeny, např. pokud dlužník 
splní 40 % svých dluhů, od placení zbylých 60 % 
dluhů ho soud osvobodí. Obecně platí, že dlužní-
kovi jsou „odpuštěny“ všechny dluhy z minulosti, 
které vznikly až do okamžiku schválení oddlužení. 
Soud však může na návrh věřitele, ve lhůtě do 
3 let od přiznání osvobození, toto odejmout, a to 
v případě, kdy ke schválení oddlužení či k přiznání 
osvobození došlo na základě podvodného jednání 
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Z činnosti městské policie
Vážení spoluobčané, dnes bych Vám rád přiblížil 

práci strážníků Městské policie Dubňany i na ně-
kolika událostech z praxe.  Mezi jednu z činností 
městské policie patří i odchyt volně se pohybujících 
zvířat. Ve většině případů se jedná o psy a kočky, 
ale strážníci již odchytávali i mládě vzácného čápa 
černého, vietnamské prase, i koně.  Zajímavostí 
je i odchycení štíra, kterého si jedna mladá žena 
přivezla v zavazadle z dovolené v Karibiku.  Štír byl 
následně předán do ZOO v Hodoníně. 

Dále pak stojí za zmínku telefonické oznámení 
ženy z Dubňan, kterou na dvoře vyděsil velký had. 
Na místě byla nalezena asi metr dlouhá užovka 
obojková. V poslední době byl zjištěn zvýšený 
výskyt těchto plazů.

Dalším aktuálním problémem ve městě jsou 
množící se krádeže jízdních kol a drobné krádeže 
v prodejnách. 

Byly zaznamenány případy, kdy pachatelé navr-
távají dveře sklepních kójí, aby zjistili, co je v nich 
uloženo. V některých případech však občané zlo-
dějům jejich protiprávní činnost usnadňují tím, že 
si svůj majetek řádně nezabezpečí. 

Z poslední doby stojí za zmínku událost, kdy telefo-
nicky oznámila žena z Dubňan, že jim do domu vnikl 
muž ve věku asi 30 let, vyšší postavy. Muže v domě 
přistihla její tchýně. Zeptala se jej, co v domě dělá. 
Muž jí odpověděl, že měli dům otevřený a následně 
z místa utekl. Na místo byla ihned přivolána Policie 
ČR, které byla věc, v souladu se zákonem, pro pode-
zření ze spáchání trestného činu předána.

Městské policii bylo v měsíci červenci telefonicky 
oznámeno prodavačkou prodejny COOP na ulici 
Komenského, že v prodejně chytili zloděje. Na mís-
tě zjištěno, že jde o občana Dubňan. Ze záznamu 
kamerového systému pak strážníci zjistili, že muž 
v průběhu několika dnů opakovaně z prodejny 
kradl potraviny a kosmetiku. Ke krádežím se stráž-
níkům doznal, uhradil způsobenou škodu. Věc byla 
dořešena v blokovém řízení.

Strážníci také zasahovali na místním koupališti, 
odkud obsluha koupaliště oznámila, že mají pro-
blém s návštěvníky. Na místě strážníci zjistili, že 
zde mělo dojít ke krádeži osobních věcí návštěv-
níků. Plavčice jako možné pachatelky označila dvě 
ženy. Tyto byly vyzvány dle § 11 odst. 1 písm. a) 
zákon č. 553/1991 Sb. o obecní policii k podání 
vysvětlení a k prokázání totožnosti. Jedna z žen 
se snažila při cestě k pokladně zbavovat různých 
věcí ze svého batohu. Na místo přivolána hlídka 
OO PČR Dubňany, které byla věc na místě předána 
k dalšímu šetření.

Dále strážníci provádějí i sběr infekčního mate-
riálu. Počátkem měsíce srpna telefonicky oznámila 
prodavačka z prodejny COOP, že před prodejnou 
jsou pohozeny stříkačky. Na místě pak strážníci na-
lezli dvě použité stříkačky tzv. „inzulínky“. Tyto byly 
uloženy do speciálního boxu na odběr infekčního 
materiálu. Městská policie apeluje na občany, aby 
v případě nálezu takového infekčního materiálu, 
ihned na místo přivolali strážníky, kteří provedou 
jejich odběr.

V neposlední řadě pak strážníci spolupracují 
s policisty při pátrání po osobách a věcech. V mě-
síci srpnu bylo pátráno po ženě r. 1969 z Dubňan. 
Byla naposledy spatřena ve večerních hodinách 
u čističky odpadních vod. V nočních hodinách bylo 
pátrání ukončeno, neboť se pohřešovaná vrátila 
domů opilá a nezraněná.

Dále v součinnosti s PČR proběhlo pátrání po 
seniorce r. 1928, z Dubňan, trpící Alzheimerovou 
chorobou. Měla být na návštěvě v Jarohněvicích 
a nevrátila se domů. Ve 21.25 hod. bylo pátrání 
odvoláno, neboť paní byla nalezena.

Práce strážníků městské policie je velmi růz-
norodá a výše uvedený výčet, je pouze zlomkem 
činnosti městské policie.

Ladislav Ilčík
velitel Městské policie Dubňany

dlužníka, případně pokud dlužník poskytl některé-
mu z věřitelů zvláštní výhody. Osvobození rovněž 
zaniká, pokud byl dlužník do 3 let od přiznání 
odsouzen za úmyslný trestný čin, kterým ovlivnil 
průběh insolvenčního řízení.

Zdroj: Insolvenční zákon. Ministerstvo sprave-
dlnosti ČR. [online]. [cit. 2016-08-08]. Dostupné z: 
http://insolvencni-zakon.justice.cz/obecne-infor-
mace/oddluzeni.html

MÚ
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Jednotka sboru dobrovolných hasičů
V roce 2018 si dubňanští hasiči připomenou 130 let existence.

Jednotka byla zřízena na základě Zřizovací listiny organizační 
složky Jednotka sboru dobrovolných hasičů Dubňany, a to dle § 
84 odst. 2 písm. e) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění poz-
dějších předpisů, a dle § 68 odst. 1 Zákona č. 133/1985 Sb., o požární 
ochraně ve znění pozdějších předpisů. Jednotka je organizační slož-
kou města bez právní subjektivity a užívá ke své činnosti majetek 
ve vlastnictví města Dubňany. Jednotka sboru dobrovolných hasičů 
v Dubňanech má 15 aktivních členů. Všichni členové tuto činnost 
vykonávají dobrovolně, ve svém volném čase a bez nároku na mzdu.

Členové: 
Ing. Petr Příkaský – velitel jednotky, Ing. Jiří Hřiba – zástupce veli-

tele jednotky, Pavel Švagerka – velitel družstva, Ing. Jaromír Kmětík 
– velitel družstva, Lukáš Kutálek – velitel družstva, Tomáš Ševela 
– strojník,  Jan Čaňa – strojník, Patrik Biegun – strojník, Miroslav 
Zháňal – strojník, Blerand Osmani – hasič,  Zdeněk Hanák – hasič, 
Jan Opavský – hasič,  Adam Grufík – hasič, Rudolfa Krbková – hasič, 
Martin Čaňa – hasič.

Jednotka je kategorie III., s výjezdem do 10 minut od vyhlášení 
poplachu v minimálním početním stavu 1+3. Dle vyhlášeného stupně 
poplachu je předurčena k zásahu ve 24 obcích.

I. stupeň -Dubňany, Mutěnice, Ratíškovice

Rok Počet zásahů

2007 16

2008 32

2009 30

2010 23

2011 18

2012 24

2013 20

2014 13

2015 29

II. stupeň - Dolní Bojanovice, 
Hodonín, Lužice, Milotice, Roha-
tec, Svatobořice-Mistřín, Šardice, 
Vacenovice

III. stupeň - Čejkovice, Ho-
vorany, Josefov, Kelčany, Kyjov, 
Mikulčice, Nový Poddvorov, Pe-
trov, Skoronice, Starý Poddvorov, 
Sudoměřice, Vlkoš, Vracov

V letošním roce naši hasiči 
zasahovali zatím u 9 mimořád-
ných událostí a účastnili se dvou 
taktických cvičení požárů velkých 
budov – Domov důchodců a na 
Sportcentru Želva.

Sbor dobrovolných hasičů 
Sbor dobrovolných hasičů 

Dubňany je pobočným spolkem 
spolku s názvem Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska.

Naši členové se pravidelně 
účastní soutěží v požárním spor-
tu - GrandPrix okresu Hodonín. 
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Typ Podtyp Popis typu Vznik Ukončení Obec Ulice Č.p. Objekt
PLANÝ POPLACH PLANÝ POPLACH P, jsou vidět plameny 24.7.2016 22:19 24.7.2016 23:19 Dubňany Včelínek
TECHNICKÁ POMOC Odstranění stromů větev na vozovce 22.7.2016 3:52 22.7.2016 5:55 Dubňany
POŽÁR VÝŠKOVÉ BUDOVY P v pokoji 20.6.2016 9:32 20.6.2016 13:15 Hodonín Na Pískách 4037 # Domov důchodců Na Pískách Hodonín
POŽÁR Polní porost, tráva P trávy asi 20x15 16.6.2016 14:35 16.6.2016 16:17 Dubňany
POŽÁR NÍZKÉ BUDOVY TC P v klubovně sportovní haly 23.5.2016 13:48 23.5.2016 14:17 Dubňany Hodonínská 1680 # Sportcentrum ŽELVA, Dubňany
TECHNICKÁ POMOC Odstranění stromů strom přes cestu 22.5.2016 11:54 22.5.2016 13:22 Dubňany
POŽÁR Polní porost, tráva P trávy v rybníku 7.5.2016 20:00 7.5.2016 21:42 Dubňany
POŽÁR Polní porost, tráva P pole, 20x30m 27.3.2016 18:00 27.3.2016 20:00 Ratíškovice
POŽÁR Kontejner P velkoobjemový kontejneru, 19.3.2016 18:30 20.3.2016 0:18 Dubňany Palackého
POŽÁR Kontejner P kontejner velkobjemový, dřevo 17.3.2016 21:30 18.3.2016 0:26 Dubňany Palackého
POŽÁR NÍZKÉ BUDOVY P u sousedů 7.2.2016 10:35 7.2.2016 14:06 Dubňany Komenského

Zbytečné komplikace s dopravou do školy
Začal nový školní rok a spolu s ním se bohužel 

opět začal opakovat ba ještě zhoršovat jeden ne-
švar týkající se počínání některých řidiček a řidičů 
- rodičů vozících své ratolesti do základní školy.

Tzv. točna, která byla vybudována po sloučení 
našich základních škol za účelem možnosti zajištění 
bezpečné autobusové dopravy dětí do školy, byla 
určena výhradně pro autobusy a částečně též ke 
zvýšení parkovací kapacity pro osobní automobily. 
K tomuto účelu mělo však výhradně sloužit kolmé 
stání, které je v tomto prostoru zřetelně a nezamě-
nitelně vyznačeno.

Postupem času začali využívat této točny k vý-
stupu svých dětí z aut také někteří rodiče. Tato 
praxe jim byla tolerována. Dopravní značení na 
vozovce však jasně vymezuje, co tolerovat lze 
a co už je mimo dopravní předpisy. Zarážející je, 
že mnohdy některé řidičky a řidiči nerespektují 
ani toto značení, ale ani ostatní účastníky provo-
zu. Namísto, aby děti bez zbytečného odkladu 
vystoupili z auta, a to mohlo ihned uvolnit místo 
dalším čekajícím vozidlům, vystupuje z auta i řidič 

či dokonce spolujezdec, otevírají se kufry aut, shání 
se aktovky a brašny případně svačiny a ještě tito 
dávají svým dětem obsáhlé instrukce. Zřejmě, co 
mají a co nemají ve škole dělat a podobně. Řada 
čekajících vozidel pak narůstá až na silnici. Najdou 
se dokonce takoví mistři ignorace dopravních 
předpisů, kteří bez skrupulí na této klikaté čáře 
vozidlo zaparkují a odejdou pryč!

Apelujeme tedy touto cestou na ty z řidičů, 
kterých se to týká, aby svého počínání zanechali 
a umožnili využívat tuto část místní komunikace 
k tomu, k čemu je určena tzn. k výstupu a nástupu 
žáků z autobusů a případně výstupu připravených 
dětí, nikoliv dospělých z osobních aut.

Závěrem chceme upozornit, že nedisciplinova-
ným chováním některých účastníků provozu tak 
v loňském školním roce došlo málem k tragické 
nehodě a dochází dál ke zbytečným komplika-
cím, které mohou být snadno takové nehody 
příčinou.

MÚ

Výsledky:
21. 5. 2016  Dubňany 1. místo družstvo žen
   5. místo družstvo mužů
19. 7. 2016  Čeložnice 4. místo družstvo žen
   12. místo družstvo mužů

Pořádáme kulturní 
a společenské akce ve městě:
• Hasičský bál

• soutěž v požárním sportu „O putovní pohár 
starosty města Dubňany“ zařazený do GrandPrix 
okresu Hodonín – letos se ho zúčastnilo 28 druž-
stev ze širokého okolí i ze Slovenka

• Sběr železa a elektrospotřebičů

Účastníme se i jiných akcích pořádaných v našem 
městě jako jsou Hry bez hranic nebo cyklo soutěž 
pro rodiny kolem KD Tour de Dubňany.

Ing. Petr Příkaský, velitel JSDH Dubňany
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Kulturní a informační centrum v Dubňanech

V květnu letošního roku zahá-
jilo v prostorách staré školy na 
ulici Komenského svoji činnost 
kulturní a informační centrum. 
Bylo zřízeno proto, aby naše 
město mělo centrum, které bude 

schopné poskytovat informace 
a pomoc nejen návštěvníkům 
našeho města, ale aby také slou-
žilo široké dubňanské veřejnosti. 
V prostorách KIC mají poten-
cionální návštěvníci k dispozici 

nejen propagační a informační 
letáky, různé brožurky, mapky 
a další podobné materiály, ale 
mohou si zde zakoupit i výrobky 
některých našich spoluobča-
nů, jako například keramiku, 
broušené sklo a další suvenýry. 
Vybudované prostory mají také 
sloužit jako místo pro setkávání 
občanů, spolků, k pořádání růz-
ných přednášek, výstav a dalších 
kulturních a společenských akcí. 
V neposlední řadě se ve venkov-
ních prostorách nachází také od-
počinkové místo s herními prvky, 
zvláště oblíbené u malých dětí.

Dá se říci, že v zatím krátké 
historii činnosti KIC, jsou všechny 
tyto možnosti hojně využívány. 
Zájem je také o prohlídky expozi-
ce sklářství a hornictví v Dubňa-
nech a prostory výstavní galerie. 
Povzbudivý je zejména značný 
zájem a následný příznivý ohlas 
ze strany přespolních. Přestože 
Dubňany nepatří mezi turisticky 
nejatraktivnější místa a to ani 
v našem regionu, zájem hostů 
ze všech koutů naší vlasti, ba i ze 
zahraničí, nás opravdu příjemně 
překvapil. 

Jak bylo řečeno, součástí dění 
v KIC je také pořádání různých 
kulturně společenských akcí. 
1. června se  zde konala zajímavá 
přednáška o léčivých bylinkách. 
Lektor Karel Štenbauer poutavou 
formou pohovořil o příznivém 
vlivu bylinek na lidské zdraví 
a představil také některé své 
produkty,  jako různé léčivé masti 
a krémy. Tyto si samozřejmě 
mohli návštěvníci i zakoupit. 
Stínem nad jinak vydařenou 
akcí byl, tak jak tomu bohužel 
již v našem městě bývá, malý 
zájem ze strany veřejnosti. Na-
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opak událost, při které nebylo 
možné si na malou návštěvnost 
stěžovat, bylo dětské odpoledne, 
které pracovnice KIC připravily  
na pátek 10. června. Děti se zde 
se zaujetím věnovaly různým ak-
tivitám jako malování na obličej, 
tvůrčí dílničky a vrcholem odpo-
ledne bylo divadelní představení 
pohádkové hry s názvem - Velká 
detektývská cesta kolem světa. 
Hru předvedl Řád červených 
nosů, což je parta nadšenců, 
která se této umělecké a pro děti 
záslužné činnosti věnuje. Pro do-
spěláky pak byla připravena de-
gustace kávy z dubňanské pra-
žírny. V následujícím týdnu byla 
všem, kteří se zajímají o zdravou 
životosprávu nabídnuta možnost  
ochutnávky proteinových jídel, 
spojená s vážením a měřením 
tuků. Tuto zajímavou akci mode-
rovala výživová poradkyně Sarah 
Trnovcová. V neděli 26. června 
patřil dvůr KIC žákům základní 
umělecké školy. Ti, opět nepříliš 
početnému publiku, předvedli 
výsledky své výuky na různé 
hudební nástroje. Hlavním bo-
dem programu byl koncert ka-
pely JR Band pod vedením paní 
učitelky Rybové a pana učitele 
Příkaského. Už o dva dny poz-
ději, tedy 28. června, byl v KIC, 
zvláště pro dámy připraven den 
krásy s Mary Kay, kde přednáše-
jící poradili, jak správně pečovat 
o pleť a nechyběly ani ukázky 
líčení a další zkrášlovací techniky.

Počínaje červencem se pra-
covnice KIC věnovaly pořádání 
akcí na přírodním areálu.  Provoz 
KIC na staré škole byl v rozšíře-
né provozní době samozřejmě 
zachován. K velké naší radosti 
za neutuchajícího zájmu ná-
vštěvníků.

Závěrem bychom chtěli ve-
řejnost pozvat na setkání, které 
připravujeme na měsíc září. 

Mimo jiné se bude jednat o další 
zábavné odpoledne pro děti, 
které jsme kvůli nepřízni počasí 
nemohli uskutečnit 16. července. 
Připravujeme také přednášku 
o léčebných účincích Aloe Vera. 
Úspěšná výstava obrazů dub-
ňanské rodačky Zdeňky Turkové 
- Formánkové bude nahrazena 
výstavou tvorby dalšího našeho 
rodáka pana Pavla Jestřába. Pavel 

Jestřáb se věnuje malbě a kresbě, 
videu a instalacím. Studoval v le-
tech 2000 až 2005 na ostravské 
univerzitě a od roku 2010 studu-
je na VŠUP v Praze v ateliéru in-
termediální konfrontace u Jiřího 
Davida. V roce 2014 absolvoval 
stáž na National Taiwan Univer-
sity of Arts na katedře čínského 
malířství a kaligrafi e.

MÚ
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O jednom zvláště vydařeném koncertu

V předcházejícím čísle - Z radnice - jsme vás in-
formovali o chystaném výročním koncertu základní 
umělecké školy. Význam tohoto koncertu samo-
zřejmě podtrhla oslava dvacátého výročí založení 
této školy v našem městě. Nutno předem říci, že se 
tato akce stala vskutku důstojnou oslavou tohoto 
významného jubilea.

Atmosféra, která panovala v neděli 19. června 
odpoledne v sále kulturního domu, byla vskutku 
slavnostní. Perfektně připravený sál, svátečně 
oblečení účinkující i někteří návštěvníci. A hlavně 
všichni připraveni a natěšeni na nevšední umělecký 
zážitek. A ten se opravdu dostavil.

Téměř stovka účinkujících připravila návštěvní-
kům opravdu krásné odpoledne plné podmanivých 
melodií a zdařilých instrumentálních i pěveckých 
výkonů. Za velmi vydařenou lze označit také dra-
maturgii koncertu. Podařilo se totiž velmi citlivým 
a promyšleným způsobem spojit vystoupení všech 
základních pilířů - souborů školy v působivý celek. 

Posluchači jistě byli překvapeni symbiózou i střídá-
ním - tu smyčcového komorního orchestru s de-
chovou a žesťovou sekcí, navazujícím vystoupením 
dětského pěveckého sboru až po plnohodnotný 
zvuk jazzového big bandu.  Vše ještě umocnila 
zvolená žánrová, či chcete-li stylová, koncepce 
koncertu, kdy po sobě následovaly ukázky z tvorby 
slavných autorů od baroka přes klasicismus, až po 
moderní populární hudbu dvacátého století. Pro 
diváky bylo patrně vrcholem celého koncertu pro-
vedení Dvořákovi Humoresky, do jejíž interpretace 
se zapojili všichni přítomní muzikanti.

I po skončení posledního tónu probíhaly de-
baty a byla pronášena slova uznání na adresu 
hudebníků. Součástí příjemného odpoledne byla 
také výstava výtvarných děl žáků školy, která byla 
instalována v prostorách kulturního domu.

Nezbývá než popřát naší základní umělecké 
škole hodně úspěchů v další činnosti a hodně 
podobně vydařených produkcí.

MÚ
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Okénko dubňanské knihovny

Ve středu 1. června navštívily 
knihovnu děti z prvních tříd 
základní školy. Po přivítání jim 
byl vysvětlen rozdíl mezi knihov-
nou a knihkupectvím a způsob 
řazení knih do regálů. Děti také 
povyprávěly, jak se má s knihami 
zacházet. Každý prvňáček přečetl 
z náhodně vybrané knihy jednu 
větu, aby předvedl, jak se na-
učil číst. Děti poté dostaly svůj 
vůbec první čtenářský průkaz, 
a to na jeden rok zdarma a byly 
pasovány na čtenáře dubňanské 
městské knihovny.  Každé si také 
mohlo knihovnu prohlédnout 
a třeba i odnést první půjčenou 
knížku domů.

V pátek 17. června přivítala 
knihovna žáky druhých tříd, kteří 
plnili po celý školní rok každý 
měsíc literární a zábavné úkoly.  
Proběhlo slavnostní vyhlášení 
této soutěže, deset úspěšných 
účastníků bylo oceněno a tři 
nejlepší z nich byli odměněni 
knihou a drobným dárkem.  Byli 
to žáci Vojtěch Ott, Lucie Výleto-
vá a Nina Tománková.

Během prázdnin proběhl vel-
ký literární kvíz, děti zde mohly 
trávit čas nejen četbou knih, ale 
i hrami na Xboxu.

V nadcházejícím školním roce 
čeká na malé i velké čtenáře 
v knihovně spousta nových 
knížek. 

Pro všechny čtenáře je také 
určeno následující upozorně-
ní: V době od 3. do 14. října 
2016 bude městská knihovna 
z důvodu provádění revize knih 
uzavřena. Revize se podle vy-
hlášky Ministerstva kultury koná 
povinně každých 5 let.

Pozvánka na besedu se 
spisovatelkou

Závěrem přijměte pozvání na 
besedu s oblíbenou autorkou 
bezmála dvacítky historických 
románů a detektivek spiso-
vatelkou Naďou Horákovou. 
S rodačkou z Ratíškovic, která 
učí na dubňanské základní škole, 
se můžete setkat v knihově dne 
19. října 2016. Paní Horáková 
je známá nejen svými romány, 

ale také spoluautorstvím na té-
matech a scénářích televizního 
seriálu Policie Modrava.

Slavomila Dohnálková, 
knihovnice

spisovatelka Naďa Horáková
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Slavnostní vyřazení žáků 9. tříd
Tradicí školy je slavnostní vyřazení vycházejících 

žáků. Pozvání přijalo mnoho rodičů, zástupci zřizo-
vatele i paní učitelky, které děti učily na I. stupni. 
Prezentace „perliček“ z uplynulých devíti školních 
let, promítání fotografi í a šotů z různých akcí třídy 
jsou již běžnou věcí. Všechno samozřejmě doplnily 
děti vtipným komentářem. K programu patří pře-
dání „žezla“ nejstarších žáků osmákům, hudební 
pozdrav dětí z pěveckého kroužku, poděkování 
učitelům za jejich práci. A také zdravice ředitelky 
školy a dalších hostů.

Závěrem převzali deváťáci pamětní list, brožuru 
o historii školy a propisovací tužku se jménem 
naší školy. Přestože se vždy těší, až opustí školu, 
objevily se i slzičky a spousta slibů, že se za námi 
rádi přijdou podívat.

Občerstvení si tentokrát zajistili žáci sami. Ve 
školní cvičné kuchyňce připravili s pomocí ma-
minek bohaté pohoštění, na které byli všichni 
přítomní pozváni. Děkujeme rodičům za pomoc.

Přejeme všem vycházejícím žákům hodně úspě-
chů v dalším studiu, aby našli uplatnění v životě 
a řešili co nejméně problémových situací.

Statistika:
V letošním školním roce ukončilo povinnou 

školní docházku 41 žáků z 9. ročníku a 1 žák 
z 8. ročníku. 

Všichni žáci byli přijati v 1. kole přijímacího 
řízení. Na maturitní obory bylo přijato 26 žáků 
(61,9 %) - 8 žáků na gymnázium, 4 žáci na 
střední školu průmyslovou a uměleckou, obor 
stavebnictví, 1 žák technické lyceum, 2 žákyně na 
obchodní akademii, 2 žákyně na obor předškolní 
a mimoškolní pedagogika. Velmi náročné fyzické 
i vědomostní přijímací zkoušky zvládl 1 žák školy 
na Střední policejní škole v Holešově. Na střední 
odborná učiliště bylo přijato 16 žáků (38,10 %), 
nejvíce na Střední školu elektrotechnickou a ener-
getickou Sokolnice, Integrovanou střední školu 
Hodonín a Střední školu gastronomie, hotelnictví 
a lesnictví Bzenec.

Mgr. Zdeňka Šindarová
ředitelka základní školy
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Školní družina při ZŠ Dubňany 
HRY BEZ HRANIC

Začátek měsíce června patří již 
několik let sportovně – kulturní 
akci Hry bez hranic.  Nápad na 
ni se zrodil před osmi lety ve 
školní družině a jejím cílem bylo 
zorganizovat společně stráve-
né odpoledne pro děti a jejich 
rodiče. Prvních dvou ročníků se 
kromě rodin zúčastnili také zá-
stupci městského úřadu, učitelé, 
dobrovolní hasiči, zaměstnanci 
TS Dukos, dubňanští fotbalisté, 
členové Sdružení rodičů při ZŠ, 
stavební fi rma Dohnálek – Mě-
chura a OS Srdíčko. V netra-
dičních disciplínách se všichni 
utkali na travnatém hřišti FK 
Baník Dubňany.  Počínaje třetím 
ročníkem se k účasti na hrách 
přihlásilo takové množství rodičů 
dětí školní družiny, že jsou od 
této doby vytvářeny a soutěží 
pouze rodinné týmy.

Náročná příprava oblíbeného 
sportovního klání napříč ge-
neracemi začíná každý rok už 
v zimních měsících. Je třeba peč-
livě sestavit družstva, promyslet 

a nachystat jednotlivé sportovní 
disciplíny, připravit doprovodný 
program, oslovit sponzory, ob-
jednat trička pro týmy a medaile, 
nakoupit odměny pro děti, zajis-
tit ozvučení, zdravotnický dozor 
a další pomocníky, kteří jsou 
nezbytní pro zdárný průběh celé 
akce. S blížícím se termínem her 
stoupá nervozita a zvlášť bedlivě 
se sleduje předpověď počasí.

Letošní ročník proběhl za slu-
nečného teplého počasí v pátek 
3. června. Děti se už nemohly 
dočkat, ale pořadatele čekala 
ještě spousta práce. Připravit celý 
areál znamená rozmístit sportov-
ní disciplíny, ozvučení, postavit 
stany a připravit občerstvení. 
Nakonec bylo vše hotovo a za 
hlasitého potlesku diváků vy-
běhla na hřiště barevná družstva 
a rozhodčí. Po splnění slibu hry 
v duchu fair play všichni společ-
ně odpočítali start. Soutěžící mu-
seli prokázat fyzickou zdatnost, 
zručnost, trpělivost, schopnost 
spolupracovat, ale i smysl pro 

humor a patřičný nadhled. Le-
tos si družstva zalyžovala po 
trávníku, v historických plavkách 
se prošla v nafukovacím člunu, 
zahrála si kuličky a poskládala 
puzzle. Také  předvedla slalom na 
netradičních vozítkách, osedlala 
dřevěného koníka, zdolala ba-
lancovník a plnila další zajímavé 
a legrační úkoly. O  udržení ener-
gie soutěžících a nálady diváků 
se postarala i hudba a průvodní 
slova vtipných moderátorek.  
Po absolvování všech disciplín 
a zaslouženém odpočinku čekalo 
týmy vyhlášení výsledků. Nej-
rychlejší a nejzdatnější družstvo 
získalo putovní pohár, ale vítězo-
vé byli vlastně všichni. 

Určitou odměnou, kromě me-
dailí a hodnotných dárků, bývá  
i kulturní program, který k akci 
nedílně patří. Za dobu konání her 
to byla třeba ohňová a světelná 
show za doprovodu bubeníků 
Pyroterra nebo vystoupení hu-

foto: Roman Škodík

foto: Roman Škodík
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dební skupiny Maxim Turbulenc. 
Z domácích účinkujících jmenuj-
me  mažoretky ze Srdíčka, krou-
žek roztleskávaček při základní 
škole, členy T. J. Sokol Dubňany 
a děti pohybového kroužku 
ze školní družiny. Malování na 
obličej či tetování se rovněž těší 
velké oblibě. Třešničkou na dortu 

každoročně bývá skvělé vystou-
pení dubňanských paní a slečen.

I letos, jako již tradičně, byl při-
praven „mlsný domeček“, který 
maminky a babičky soutěžících 
dětí naplnily sladkými a slanými 
dobrotami, aby tak zajistily do-
statek občerstvení.  A patří jim za 
to veliký dík. 

Závěr letošních Her bez hranic 
opět patřil úžasnému večernímu 
ohňostroji, který podmanivě 
umocnila dynamická hudba.

Srdečné poděkování patří 
soutěžícím dětem a rodičům, 
sponzorům, rozhodčím, fi rmě TS 
Dukos, výboru FK Baník, zdravot-
nickému dozoru, dobrovolným 
hasičům, obsluhujícím ve stáncích 
s občerstvením, hudební produk-
ci a ostatním dobrovolným po-
mocníkům. Řada z nich už nemá 
děti ve školní družině, a přesto 
ochotně pomáhá jak osobně tak 
i fi nančně. Vztahy s nimi naváza-
né za roky spolupráce se často 
změnily v přátelství.

Na další úspěšné ročníky Her 
bez hranic se těší vychovatelky 
školní družiny – Ivona Zelená, 
Jitka Kazíková, Hana Kosová, 
Vladimíra Tomanová a učitelka 
Martina Bábíčková.

Ivona Zelená
vedoucí školní družiny

foto: Roman Škodík

foto: Roman Škodík
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Příměstský tábor 2016
Příměstský tábor se v Dubňanech odehrával už 

po sedmé, tedy od roku 2010 každé prázdniny. 
Pořádá jej město Dubňany a rok od roku se těší 

stále většímu zájmu dětí školou povinných, jenž si 
letní prázdninový čas zpestří zajímavými aktivitami, 
které tábor přináší.

Letos se zúčastnilo 51 dětí, více dětí není možné 
z kapacitních důvodů přijat.

Pestrý program byl opět sestavený z osvědče-
ných tradičních aktivit, nechyběly však ani novinky.

Zázemí našli mladí  táborníci v prostorách škol-
ního klubu. 

První den si vymysleli názvy svých týmů, vytvořili 
vlajku a odpoledne si ve sportcentru Želva zahráli 
kuželky a vybíjenou. 

Další den strávily děti celé dopoledne na kou-
pališti, kde si mimo jiné vyzkoušely i aquazorbing.

Odpolední pohádkovou procházku lesem, spoje-
nou s plněním úkolů připravila jedna z vedoucích, 
Šárka Chludilová. Výtvarná dílna, kde si mohl každý 
vyzkoušet techniku balení drobných dárků, zaujala 
holky i kluky (zajistila  Hana Chládková).

Ve středu čekal děti celodenní výlet do Morav-
ského krasu s vyhlídkou na pověstmi opředenou 
propast Macochu. Součástí výletu byla prohlídka 
jeskyní, plavba po říčce Punkvě. 

Ve čtvrtek se většina starších dětí vydala na ko-
lech do Hodonína na dobrodružnou hru spojenou 
se zábavou paintball, ale menší děti měly neméně 

zajímavý program v blízkosti školy. Projížďka i zá-
vody na velkých koloběžkách, které přivezl z Hodo-
nína pan Kropáč, organizovaly Blanka Studničková 
s Janou Ilčíkovou, sklidily velký úspěch.

Kadeřnice paní Sekulová patří už od počátku 
pořádání Příměstského tábora k věrným spolu-
pracovníkům celého týmu. Děvčatům přiblížila 
moderní trendy, poradila jak pečovat o vlasy, co 
jim prospívá a co naopak škodí a letos i názorně 
předvedla proměnu jedné z účastnic tábora.

Pan Pytela zase poutavě přednášel dětem 
o úskalích internetu, na co si dávat pozor, aby 
mohly bezpečně používat tento oblíbený komu-
nikační nástroj.

Stravování účastníků zajišťovala celý týden 
školní jídelna, kde v pátek dopoledne proběhla 
vědomostní soutěž. Opět ji dětem připravil Fran-
tišek Tříska, a to formou videoukázek, kde děti 
prokazovaly znalosti např. z české i zahraniční 
populární hudby, z kultury a fi lmu apod. Sladká  
odměna na všechny, i ty méně úspěšné, čekala 
ve Sportcentru Želva, kde si na ní na závěr tábora 
všichni pochutnali.

Město Dubňany pořádalo i třídenní zájezd pro 
rodiny s dětmi, který navazoval na Příměstský tá-
bor. O organizaci zájezdu se starala Jana Svorová.

Rodiny navštívily přečerpávací vodní elektrárnu 
v Dlouhých Stráních, která se v roce 2005 zařadila 
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mezi 7 největších divů České republiky. Krásnou 
krajinu Jeseníků obdivovali účastníci zájezdu 
i z největší hory Moravy, z Pradědu a velkým zá-
žitkem byla i návštěva komplexu Dolní Morava. 

Celodenní výlet nabízel spoustu zábavných aktivit 
malým i velkým. Unikátní vyhlídková stavba Stezka 
v oblacích nebo Mamutíkův vodní park, bobová 
dráha a další atrakce si všichni opravdu s chutí 
užívali.

Hezké ubytování v rodinném penzionu „U Petra“ 
v Jeseníku bylo příjemným zakončením každého 
dne.

Cestou zpátky domů navštívily rodiny s dětmi 
jeskyni Na Pomezí v Rychlebských horách, které 
jsou největším jeskynním systémem v ČR vzniklým 
rozpouštěním mramoru (krystalického vápence). 
Dalším bodem programu byla  prohlídka hradu 
Bouzov, známého např. z  pohádky Zdeňka Troš-
ky „O princezně Jasněnce a létajícím ševci“. Díky 
všem, kdo zajímavý a příjemný program připravili 
a umožnili!

Jana Ilčíková
ředitelka MŠ I
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Rekonstrukce MŠ I skončila
Budova mateřské školy na sídlišti slouží svému 

účelu již od roku 1958 a až do současnosti nebyla 
ve větší míře rekonstruována. Ledy se pohnuly 
v roce 2009, kdy došlo k výměně stávající střešní 
krytiny za keramickou. Na řadě bylo zateplení 
a rekonstrukce objektu, kdy projektovou doku-
mentaci pro město vypracovala fi rma PROJEKTIS 
s.r.o. z Kyjova s odpovědným projektantem Ing. 
Zdeňkem Vlachem a investice byla pro svůj rozsah 
rozdělena na dvě části.

A tak místo obvyklého prázdninového zklid-
nění, se vloni v polovině června rozjela I. etapa 
stavebních prací na školce. Původní dřevěná okna 
s dvojitým zasklením, na severní straně dokonce 
ještě z roku 1958, byla vyměněna za plastová 
a vstupní dveře za celohliníkové.  Zateplen byl 
plášť budovy a také stávající konstrukce stropu 
nad druhým podlažím. Byly vyměněny dešťové 
svody a klempířské oplechování na fasádě včetně 
oplechování vnějších parapetů oken. V rámci nové 
izolace proti zemní vlhkosti byla provedena drenáž 
s napojením do šachet a v uliční části vybudován  
okapový chodník z betonové dlažby. Uvnitř areá-
lu školy, po odstranění nevyhovujících chodníků 
a hydroizolačních pracích, byly položeny nové 
zpevněné plochy chodníků.

Ukončení akce bylo určeno na 28. 8. 2015, 
ale protože již 11. 8. nastoupily do školky děti, 
fi rma provádějící práce – STAMOS Uherské Hra-
diště, spol. s.r.o. -  zajistila pro ně i jejich rodiče 
bezpečný přístup. Tato I. etapa rekonstrukce 
mateřské školy si vyžádala náklad  4,124 mil. Kč, 
ovšem úspěšná žádost přinesla městu dotaci 
z Operačního programu životního prostředí ve 
výši 3,215 mil. Kč.

V letošním roce ukončila mateřská škola do-
cházku dětí o měsíc dříve a stavební fi rma začala 
s vnitřní rekonstrukcí budovy již 1. června. V míst-
nostech pro personál byly vyměněny stávající 
keramické dlažby a keramické obklady stěn. Vy-
měněna byla elektroinstalace včetně slaboproudu 
(TV a internet).  Nově jsou ve třídách instalovány 
rozvody topení včetně otopných těles, v některých 
místnostech nahradilo podlahovou krytinu PVC. 
Všechny místnosti byly nově vymalovány, třídy 
dostaly nové osvětlení. Vnitřní schodiště se dočkala 

položení nové podlahové krytiny na jednotlivé 
schody a celkové výmalby.

Došlo ke kompletní rekonstrukci sociálek, 
což obnáší nové zařizovací předměty (záchody, 
umyvadla a baterie), kompletní výměně odpadů 
a vodovodního potrubí. V konečné fázi byly vy-
měněny keramické obklady a dlažby. Další sociální 
zařízení pro zaměstnance bylo nově zbudováno 
v suterénu školy.  Zmodernizovala se také ku-
chyň, kde se pro děti připravuje jídlo do fi nální 
podoby (ohřívá se a chystá na vydávání).  Oproti 
původnímu rozpočtu prací, musela být v suterénu 
nově vybudována kanalizace a z toho důvodu 
vyměněny podlahy. 

Velká přeměna čeká letos na jednu ze sklepních 
místností budovy. Ředitelka školy se svým týmem 
naplánovala její přeměnu na relaxační multismy-
slovou místnost, tzv. Snoezelen. Jde o vytvoření 
dynamického prostředí, ve kterém se nabízí velké 
množství smyslových stimulů.  Snoezelen budou 
využívat všechny děti z mateřské školy, přednostně 
však děti se speciálními vzdělávacími potřebami 
– s tělesnou, smyslovou, mentální vadou, poru-
chami chování, syndromem ADHD – poruchou 
pozornosti, hyperaktivity, se specifi ckými vývojo-
vými poruchami apod. Ředitelka školy navázala 
spolupráci se speciální pedagožkou Bc. Renatou 
Filatovou, lektorkou s mezinárodní akreditací Sno-
ezelen-MSE, se kterou bude konzultovat vybavení 
místnosti speciálními pomůckami. Nezbytná bude 
i odborná příprava pedagogů pro práci ve Snoe-
zelenu. Koncepce Snoezelenu dovoluje využívat 
toto prostředí k muzikoterapii, dramaterapii, bib-
lioterapii, aromaterapii, arteterapii apod. Mateřská 
škola si tento, určitě zajímavý počin, zafi nancuje 
sama z fi nančních prostředků ze svého výsledku 
hospodaření za posledních několik let.

Mateřská škola na sídlišti za těch téměř 60 let 
své existence, kdy slouží dětem, potažmo jejich 
rodičům, tuto kompletní vnitřní i vnější obnovu 
nejen potřebovala, ale si ji i zasloužila. Počínaje 
letošním září mají tedy další generace našich 
nejmenších občánků k dispozici plně vybavenou 
budovu školky, kam budou, i přes počáteční pro-
blémy a nepříjemné závady, rádi docházet a která 
bude zdobit naše město.

MÚ
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Z historie
Jak to bylo před 100 lety

Školní rok 1916 – 1917.

Počal dne 1. září 1916 vzýváním Ducha svatého a slavnými službami božími.

Všech žáků školou povinných bylo 431 chl  a  407 dív  = 838 ž.

z nichž bylo náboženství  řím. katol. 425 chl  402 dív

z nichž bylo náboženství žid.  6  chl  4 dív

z nichž bylo náboženství evang. -  1 dív

Všech žáků zdejší školu navštěvujících 416 chl + 398 dív = 814 ž.

doma je vyučováno - + 1 dív = 1 ž.

hluchoněmí 1 chl + 1 dív = 2 ž.

slabomyslný - + 1 dív = 1 ž.

českou reálku v Hodoníně navštěvuje 7 chl + 1 dív = 8 ž.

německou reálku v Hodoníně navštěvuje 2 chl + - = 2 ž.

českou měšťanku v Kyjově 1 chl + - = 1 ž.

německou měšťanku v Hodoníně - + 2 dív = 2 ž.

německou obecnou školu v Hodoníně - + 1 dív = 1 ž.

německou obecnou školu ve Vídni 2 chl + - = 2 ž.

německou obecnou školu v Kyjově 2 chl + 2 dív = 4 ž.

 431 chl + 407 dív = 838 ž.

Přidělení tříd.

v I. třídě chl. vyučuje naduč.  Fab. Štefan 67 chl

v I. třídě dív. vyučuje učka  Olga Hessová 67dív

v II. třídě chl. vyučuje uč.  Fr. Dvořák 51 chl

v II. třídě dív. vyučuje učka  Anna Rychorovská 51 dív

v III. třídě chl. vyučuje uč.  Fr. Rosendorfský 54 chl

v III. třídě dív. vyučuje učka  Mar. Trčková 62 dív

v IV.1 .odd. – spojené třídě vyučuje uč.  Jan Tůma  51+56

v IV.2.odd. – spojené třídě vyučuje uč. Jos. Kott 63+59

v V.a.- chl. – spojené třídě vyučuje uč. Jos. Vašek  81 chl

v V.b .- dív. – spojené třídě vyučuje uč. Jos. Vašek 67 dív

v V.c.- spojené třídě vyučuje  Jos. Vašek 49 chl + 36 dív

Začátek školního roku 1916 - doslovný přepis záznamu kroniky dubňanské školy.
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Pobočky.

Podle výnosu c.k. okresní školní rady ze dne 22.srpna 
1916  č.1595 ponechala c.k. zemská školní rada v Brně 
výnosem ze dne 9. srpna 1916  čís. 18959 pobočky při 
IV.1., IV.2 a pátých třídách ve škol. roce 1916-17.

Změny v učitelském sboru.

18/9 1916 přidělena byla službou do Mutěnic na dobu 
potřeby učitelka Olga Hessová. Na místo  ní přibrána 
byla k výpomocnému vyučování Anna Vašková, bývalá 
učitelka, dle výnosu c.k. okr. šk. rady z 16/9 16  č. 
1812 od 18/9 1916.

Čítanky.

Výnosem c.k. ministerstva kultu a vyučování z 10/7 16  
čís.21622 a výnosem c.k. zemské školní rady ze dne 26. 
července 1916  čís 17108  intimátem c.k. okres. školní 

rady z 25. srpna 1916  čís.1547 nařizuje se správám škol 
s českou řečí vyučovací, aby všechny díly čítanky, kterých 
se dosud užívalo na zdejších školách, počínajíc škol.
rokem 1916-17 byly vyloučeny z dalšího užívání, a aby 
bez ohledu na počet tříd školy místo nich bylo zavedeno 
nové přehlédnuté vydání trojdílné čítanky při škole obecné 
s českou řečí vyučovací, jež vycházejí v c.k. knihoskladu. 
I. díl této čítanky určen je pro 2. a 3. šk. rok, II. a III. 
díl pro ostatních 5 roků.
Pozn. Čítanky na počátku šk. roku vydány nebyly. Dlouho 
učili jsme bez čítanek.

Obětní dnové v době od 4. do 8. října 1916

Dne 7. října 1916 pořádal učitelský sbor zdejší školy 
„Obětní den“ ve prospěch péče o invalidy, o tuberkulosní 
a ve prospěch fondu vdovského a sirotčího a uspořádal 
se žáky sbírku po obci prodávaje při tom vlastenecké 
odznaky. Výtěžek „Obětního dne“ 155 Korun 94 h byl 
odeslán svému účelu.
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Preventivní prohlídky a očkování
Preventivní prohlídky

Prevence je nedílnou součástí péče o zdraví. 
Protože zdraví máme jenom jedno, měli bychom 
se o něj dobře a odpovědně starat.

Preventivní prohlídky provádí už od narození 
praktický lékař pro děti a dorost. Zpočátku je to 
častěji. Od 3 let věku dítěte se provádí v intervalu 
2 let. Poslední prohlídka je v 19 letech věku. Poté 
je zdravotní dokumentace předána praktickému 
lékaři pro dospělé. U praktického lékaře pro do-
spělé by měl každý z nás podstoupit preventivní 
prohlídku a to opět ve dvouletých intervalech.

Zákonnou normou, která tuto oblast zdravotní 
péče upravuje, je vyhláška č. 70/2012 Sb., o pre-
ventivních prohlídkách.

Máte nárok na
• všeobecnou preventivní prohlídku u praktické-

ho lékaře – 1x za dva roky (děti do 3 let u prak-
tického lékaře pro děti a dorost častěji, od 3 let 
pak rovněž ve 2letých intervalech)

• gynekologickou preventivní prohlídku – kaž-
doročně od 15 let

• stomatologickou prohlídku – 2x ročně (1 pre-
ventivní prohlídka podle vyhlášky + 1 tzv. pra-
videlná prohlídka)
Na preventivní prohlídky navazují tzv. screenin-

gové programy, které mají odhalit výskyt onko-
logických onemocnění v raném stadiu, kdy lidé 
nemají žádné příznaky či potíže.

V ČR existují tři organizované programy 
screeningu zhoubných nádorů:
• screening nádorů prsu prostřednictvím mamo-

grafi e na akreditovaných pracovištích - od 45 let 
1x za dva roky

• screening nádorů tlustého střeva a konečníku 
prostřednictvím testu na okultní krvácení do sto-
lice od 50 do 55 let 1x ročně; od 55 let 1x za dva 
roky tento test nebo screeningová kolonoskopie 
na akreditovaných pracovištích 1x za 10 let

• screening nádorů děložního hrdla prostřednic-
tvím cytologického vyšetření stěru z děložního 
hrdla na akreditovaných pracovištích - od 15 let 
1x ročně.
Preventivní prohlídky jsou zdarma, hradí je 

plně zdravotní pojišťovny.  Víte, že na preventivní 
prohlídky chodí jen 20% obyvatelstva? A přitom 
preventivní prohlídka může zachytit onkologické 
nebo jiné závažné onemocnění už v jeho raném 
stádiu. I pokud nemáte žádné zdravotní potíže, je 
potřeba chodit na pravidelné preventivní prohlídky. 
Setkáváme se i z názorem, že raději na prohlídku 
nepřijdou. Že ještě bychom jim něco našli a oni 
to nechtějí vědět.

A v tom právě tkví smysl preventivních prohlídek. 
Pokud nějaké onemocnění máme, je dobré to roz-
poznat v samém začátku a začít je léčit. V dnešní 
době je medicína na vysoké úrovni a je spousta 
léčebných metod, které mohou vést dokonce 
i k úplnému vyléčení.

Očkování
Očkování je preventivní způsob ochrany před 

nebezpečnými infekčními nemocemi. Některá 
očkování jsou povinná, jiná dobrovolná. Povinná 
očkování jsou plně hrazena pojišťovnami.

Vzpomněla bych očkování proti tetanu. Hradí je 
pojišťovna a očkuje se už v dětském věku třemi 
dávkami v předepsaných intervalech. Přeočkování 
je ve 14 letech a poté co 15 let. U osob nad 60 let 
se přeočkovává po 10 letech.

Máme tady pomalu podzim a s ním přichází 
i období zvýšené nemocnosti a období chřipek. 
Nechte se očkovat proti chřipce.

Chřipka má závažnější průběh a dopady pře-
devším u takzvaných „rizikových skupin“. U nich 
je vyšší pravděpodobnost vzniku závažnějších 
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Pár slov 
ke stomatologické péči 
v našem městě

komplikací, hospitalizace nebo dokonce smrti. Do 
rizikových skupin se také řadí lidé, kteří mají vyšší 
pravděpodobnost nákazy - například pracovníci ve 
zdravotnictví nebo sociálních ústavech.

Lidé, které chřipka a její případné komplikace 
ohrožují nejvíce, se dají rozdělit do těchto skupin:
• dospělí nad 65 let
• děti do dvou let
• osoby s poruchou imunity
• pacienti s chronickým onemocněním plic, lidé 

s chronickým onemocněním ledvin nebo jater
• osoby s chronickým onemocněním oběhového 

systému
• diabetici
• pacienti pobývající v zařízení dlouhodobé péče
• pracovníci ve zdravotnictví
• pracovníci v sociálních ústavech

Statisíce lidí, kteří patří k rizikovým skupinám, 
mají očkování hrazené ze zdravotního pojištění. 
Stačí tedy, aby se u svého lékaře dotázali na mož-
nost očkování.

O zahájení očkování proti chřipce Vás budeme 
informovat v kabelové televizi a v čekárnách našich 
ordinací.

Važte si svého zdraví a starejte se o ně. Ani za 
peníze se zdraví nedá koupit.

Použitý materiál: VZP ČR

Renata Prokopenková
místostarostka

K současné situaci zubních lékařů v Dubňanech, 
je nutno především zmínit skutečnost, že MUDr. 
Slováková ukončila k 31.7.2016 provoz stomatolo-
gické ordinace. Svou praxi nyní provozuje v Kyjově, 
kam za ní mohou pacienti dojíždět a zůstat tak v její 
péči.  Na časté dotazy našich spoluobčanů, zda 
místo ní přijde jiný zubař, musíme zatím odpovídat 
záporně. Všeobecná zdravotní pojišťovna opako-
vaně vyhlásila výběrové řízení, ovšem bezúspěšně. 
Stejně tak bez reakce byla poptávka inzercí. Sto-
matologů je málo, dávají přednost větším městům 
a většina nové pacienty nepřibírá.

I nadále budeme spolupracovat s krajským 
úřadem, VZP i dalšími kompetentními orgány za 
účelem znovuobnovení další zubařské ordinace 
pro občany našeho města.

Renata Prokopenková, 
místostarostka

Pohotovostní 
zubní ambulace Kyjov 

sobota, nedě le a svátky 
8.00 – 13.00 hod. 

Úrazová nemocnice Brno 
Ponávka 6

nepřetržitě
tel.: 545 538 421
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Rozhovor s královnou české country

V sobotu 23. července proběhl koncert Věry 
Martinové s kapelou na přírodním areálu Sport-
centra Želva. Před vystoupením nám umělkyně 
poskytla krátký rozhovor.

Dobrý den, paní Martinová, vítáme Vás v Dubňa-
nech.  Jsme rádi, že jste zavítala do našeho města 
a doufáme, že se Vám u nás bude líbit. Jste plná 
elánu a vyzařuje z Vás spokojenost. Váš mladistvý 
vzhled Vám může každá žena závidět.  Jak o sebe 
pečujete? Vyznáváte zdravý životní styl?  Z čeho 
čerpáte?

No právě.  Jsem teď spokojená.  To je základ 
všeho.  Hezký partnerský vztah, kapela skvěle 
funguje jak po muzikantské, tak po lidské strán-

ce. V podstatě všechno mě teď baví. A když je 
v pohodě mysl, tak funguje i tělo. Mám kolem 
sebe mladé lidi a tím pádem se mi asi ani nechce 
stárnout.

Nedávno jste oslavila půlkulaté narozeniny. Život 
Vám přichystal velké překážky.  Od vážné dopravní 
nehody, přes zákeřnou nemoc. V minulém roce jste 
měla také velké a vleklé zdravotní potíže, které Vám 
udělaly čáru přes rozpočet a zpomalily Vaše tempo. 
Jak se nyní cítíte?

No na to jsem už v podstatě odpověděla. Cítím 
se výborně.  Jen jsem maličko zvolnila a snažím 
se nezatěžovat hlavu prkotinami.

Vaši tvorbu zná téměř každý.  Po vystudování na 
konzervatoři jste začínala s Orchestrem Gustava 
Broma a pak se skupinou Schovanky. Co Vám dalo 
impulz k sólové dráze zpěvačky?

V podstatě jsem od dětství samostatná a mám 
tvrdou hlavu. Chtěla jsem proto sama rozhodovat 
o tom, co budu dělat, jak budu zpívat a co budu 
zpívat a jak budu žít. Myslím, že jsem k tomu 
i dost houževnatá a zdravě ctižádostivá.  Takže 
i s tou důležitou kapičkou štěstí to vlastně ne-
mohlo jinak dopadnout.

S další otázkou zabrousíme trošku do budoucna. 
Co je ve Vašem profesním i osobním životě nového? 
Chystáte nové CD, koncerty?  Kde Vás Vaši fanoušci 
mohou v brzké době vidět?

Tak postupně. Léto je doba festivalů, takže 
všechny víkendy hrajeme a křižujeme republiku 
křížem krážem. V září chystáme se Supraphonem 
vydání exkluzivní Zlaté kolekce, tedy trojcédéčka, 
na kterém bude průřez celého mého muzikant-
ského života. Znamenalo to vybrat a sestavit 
něco přes 60 písní. K tomu tam budou také dvě 
novinky a ty budeme mezi víkendovými kon-
certními maratony natáčet u Ivo Viktorina ve 
Zlíně právě teď po koncertu u vás v Dubňanech. 
Takže se nenudím.  No a možná už „chytneme 
slinu“ na nové CD… Ale to bude přece jen ještě 
chvilku trvat.

S Věrou Martinovou si povídala 
Dagmar Žurovcová
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Druhý srpnový víkend patřil letním slavnostem
Ačkoliv nebyly letošní letní slavnosti poslední 

společenskou akcí, přesto je lze považovat za zavr-
šení dubňanského kulturního léta.  Pečlivě připra-
vený program zahájil na přírodním areálu  liberecký 
umělec Pavel Harant známý jako Paulie Garand. 
Rapper a producent, jehož song Chill zaznamenal 
velký úspěch v komerčních rádiích a hudebních 
televizích, předvedl asi hodinové vystoupení. Dis-
kotékové hity DJ Lucase pak zněly návštěvníkům 
k tanci a zábavě do druhé hodiny ranní. 

než sto závodníků v pěti kategoriích na kolech, 
koloběžkách i odrážedlech, a to buď na vlastních, 
nebo od pana Josefa Kropáče z Hodonína, který 
je laskavě pro tuto akci zapůjčil. Soutěžily děti ve 
třech kategoriích podle věku, dále rodiny a  místní 
spolky. Trasa vedla okolo kulturního domu a ti 
nejmenší závodníci se projeli k prodejně MIVA 
a zpět. Jezdilo se pod taktovkou paní Jany Svorové, 
a třebaže se čas neměřil, atmosféru ovládl velký 
sportovní duch.  Fandilo se hodně a všichni ze sebe 
vydali to nejlepší.  Proto bylo jen dobře, že kromě 
3 hlavních cen, se vylosovalo ještě 5 menších a tak 
bylo zaslouženě odměněno více účastníků závodu.

Akci přálo i počasí, na oblačném nebi se v prů-
běhu odpoledne postupně objevilo hřejivé slunce.   
Děti si mohly užít dvou skákacích hradů, jízdy na 
ponících nebo se zapojit do dílniček připravených 
KIC a centrem Knoflíček. Stánek s limonádou 
a pivem připravili pro  návštěvníky dobrovolní 
hasiči, nechyběla ani cukrová vata.  Atmosféru dění 
dokresloval   hudební doprovod až do 17.00 ho-
diny, kdy zahájili svůj program Týna a Zdeněk 
z televizního pořadu Hýbánky. Přítomné děti se 
s nadšením zapojily do pohybového zábavného 
pásma, ve kterém mohly rozvinout svou bohatou 
představivost. Z reakcí návštěvníků na místě i z těch 
následných bylo znát, že nové pojetí rodinné zá-
bavy v rámci oslav se líbilo.

Večerní hudební produkce už byla klasicky při-
pravena na přírodním areálu a tahounem večera 
byla populární skupina Argema založená před 
25 lety v Uherském Hradišti. Více než 800 spokoje-
ných diváků se mohlo nostalgicky zaposlouchat do 
starých známých hitů a poslechnout si i nové písně, 
protože kapela stále tvoří. V rámci zhodnocení 
celého letošního kulturního léta vychází koncert 
Argemy jako vůbec nejúspěšnější akce.

Nedělní odpoledne patřilo příznivcům slovenské 
skupiny Black Band, která je dobře známá divákům 
televizní stanice Šlágr. Na malé scéně přírodního 
areálu předvedli muzikanti devadesátiminutové 
pásmo popových, muzikálových a lidových melo-
dií prokládaných vtipným mluveným slovem pro 
pobavení diváků.

MÚ

U sobotního programu, který bývá tradičně 
zaměřen na děti a jejich rodiče či prarodiče, do-
šlo ke změně místa pořádání. Přírodní areál byl 
vyměněn za prostor před kulturním domem, kde 
na odpoledne připravilo kulturní a informační 
centrum pro účastníky soutěž v jízdě na bezmoto-
rových vozidlech Tour de Dubňany. Utkalo se více 
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Společenská kronika
Oslava 
pětasedmdesátníků

Dne 20. května patřilo páteční 
odpoledne a večer v sále kul-
turního domu našim 75letým 
spoluobčanům. Sešel se tu ten-
tokrát k tradičnímu přátelskému 
posezení ročník 1941. Pro asi 
padesátku oslavenců zde měst-
ský úřad přichystal pohoštění, 
v krátkém programu vystoupily 
členky Sboru pro občanské 
záležitosti. Jubilanti se dobře 
bavili při pohárku dobrého vína 
a hudebním doprovodu skupiny 
Patriot.

Vítání nových občánků

V sobotu 18. června bylo v obřadní síni městského úřadu slavnostně uvítáno do života 13 nových 
občánků našeho města. Obřad vedla místostarostka paní Renata Prokopenková, zazněly písně v podání 
členek Sborečku a s milým přáním přišli žáčci z mateřské školy Ke Koupališti. Do pamětní knihy byly 
zapsány tyto děti:

Kateřina Fatěnová
Matyas Šimek
Linda Kaňová
Sabina Votrubcová
Lada Rajnošková
Petra Horváthová
Pavel Taťák
Jan Trpík
Valerie Wagnerová
Filip Žurovec
Mikuláš Trávníček
Viktorie Havelková
Maxmilián Kovařík
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Ze života dubňanské farnosti
Událostí roku byla návštěva 

našeho brněnského biskupa 
Vojtěcha Cikrleho, který v sobotu 
4. června uděloval v dubňan-
ském kostele svátost biřmování.  
Slavnost biřmování byla spojena 
s tradičním farním dnem na farní 
zahradě s výborným gulášem, 
veselými scénkami, zpěvem 
i přátelským povyprávěním si 
nad skleničkou vína.

V neděli 19. června sloužil 
nedělní bohoslužby v Dubňa-
nech otec Bohumil Urbánek. 
Po mši svaté vyprávěl, jaké je to 
v jeho nových farnostech v okolí 
Slavonic.

Táborák na závěr školního roku 
byl až na druhý pokus. Po dět-
ské mši svaté v pátek 30. června 
byla taková průtrž mračen, že 
jsme půl hodiny ani nemohli 
vyjít z kostela. Všem a zvlášť 
skotačícím dětem se však líbilo 
neformální popovídání si v zadu 
v kostele spojené s čekáním na 
konec lijáku. Oheň se špekáčky 
byl pak až v náhradním termínu 
o týden později.

V sobotu 23. července jsme 
se vydali pěšky, na kolech i auty 
na pouť ke svatému Liboriovi 
do Milotic. Poškozená socha 

svatého Liboria stávala na hrázi 
Jarohněvického rybníka.  Od-
borníky byla považována za 
neopravitelnou a byla vyňata ze 
seznamu chráněných památek 
a přesunuta do depozitáře milo-
tického zámku. Když se ji přece 
podařilo spravit, zůstala u koste-
la v Miloticích. Z Dubňan se k ní 
pravidelně vydáváme na pouť, 
která po mši svaté a tradiční 
společné fotce pod sochou (viz 
obrázek) pokračuje přátelským 
posezením na milotické faře.

V závěru července se několik 
mladých lidí z Dubňan vypravilo 
na světové setkání mládeže se 
svatým otcem Františkem do 
Krakova. V Dubňanech na faře 
také nocovala skupina mladých 
Italů se svými dvěma kněžími, 
kteří jeli z Itálie až do Krakova na 
kolech. Na dresech vyrobených 
speciálně pro tuto příležitost 
měli všichni na zádech celou 
trasu s vyznačenými etapami – 
včetně etapy Wien-Dubňany.

Brněnská diecéze má 451 far-
ností a každý den v roce se jed-
na (a někdy dvě) z nich modlí 

za zbytek diecéze a všechny 
farnosti. V dubňanské farnosti 
je to tradičně 11. srpen. I letos 
byl kostel otevřen po celý den 
k adoraci před vystavenou Nej-
světější svátostí oltářní. Ostatní 
dny v roce je přes den otevřeno 
pro modlitbu alespoň zádveří 
kostela.

V sobotu 20. srpna bylo po-
děkování za úrodu – dožínky 
– s krojovaným průvodem od 
hasičárny a s posezením na farní 
zahradě po mši svaté.

Uskutečnil se již druhý DvoNaF 
(dvoudenní na faře) pro děti 
a mládež s hrami soutěžemi, 
ale také s noční stezkou odvahy 
z neděle na pondělí 21. a 22. 
srpna. Programem nás opět 
provázela tajuplná postava bě-
lovousého poustevníka.

Ve středu 31. srpna a pak ještě 
o následující neděli proběhla 
akce, které říkáme „žehnání 
aktovek“. Ve skutečnosti to ale 
je požehnání pro školáky a pro 
jejich rodiče.

P. Pavel Zahradníček, 
farář v Dubňanech
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Červnový výlet dubňanských seniorů

Každým rokem my, dubňanští 
senioři, jezdíme na jednodenní 
poznávací zájezd. V letošním 
roce jsme se rozhodli pro ná-
vštěvu Moravského krasu, pro-
pasti Macocha, Punkevní jeskyně 
a hradu Veveří. Naše předsed-
kyně paní Karlíková a pokladní 

paní Vyskočilová vše obstaraly 
a zajistily prohlídku těchto míst 
na 29. června 2016.

V ranních hodinách jsme vy-
jeli autobusem pana Kopečka 
a v devět hodin jsme přijeli do 
cíle na parkoviště ke Skalnímu 
mlýnu. Po jízdě eko-vláčkem, 

Bezplatná místní autobusová doprava pro seniory
Již v roce 2015 schválila Rada města Dubňany příspěvek pro seniory cestující po Dubňanech. Důchodci 

nad 70 let věku mohou cestovat zdarma po celých Dubňanech. K tomu je třeba vyřídit si průkazku pro 
seniory. Tu vydávají pracovníci na informacích ČSAD v Hodoníně. Nutno dodat fotografi i 2,5 x 3,5 cm 
a předložit občanský průkaz. Dále je třeba zakoupit si měsíční úsekovou jízdenku v ceně 210 Kč. Tu je 
možné pořídit také na poště v Dubňanech.

Jakmile vyprší platnost jízdenky, je nutné odevzdat ji na Městském úřadu u okénka ve vestibulu 
a následně vám bude celá částka vrácena. Zároveň s touto jízdenkou předložte i platnou průkazku. 
Průkazka pro seniory platí i na bezplatnou městskou dopravu v Hodoníně a Kyjově.

MÚ

který nás zavezl až k Punkevní 
jeskyni, jsme při prohlídce obdi-
vovali její pohádkovou krásu. Po 
skončení prohlídky jsme nasedli 
do člunů a proplouvali říčkou 
Punkvou. Průvodce nám během 
plavby vyprávěl pověst, proč je 
propast nazvaná Macocha.

Po projížďce na člunech jsme 
pokračovali dále lanovkou na 
vyhlídku k můstkům, odkud byl 
nádherný výhled na propast 
a do okolí. Volný čas jsme využili 
na oběd a zakoupení suvenýrů. 
V odpoledních hodinách jsme 
navštívili hrad Veveří. Prohlídka 
byla zajímavá a odměnou byl 
krásný pohled do okolní krajiny 
a na brněnskou přehradu.

Zájezd se vydařil, počasí nám 
přálo, byli jsme moc spokojeni 
a dobrá nálada nás provázela 
i na zpáteční cestě k domovům.

Jsme rádi, že se zastupitelé 
města o místní seniory zajímají 
a přispěli nám fi nančně na do-
pravu autobusem. Děkujeme 
za poskytnutý příspěvek na náš 
letošní zájezd.

spolek Senior Dubňany



37

INFORMAČNÍ OBČASNÍK MĚSTSKÉHO ÚŘADU DUBŇANY • 9 | 2016

Houbaření v Dubňanech
nová publikace Františka Zahrádky

Na tomto místě poskytujeme prostor pro autora nové publikace o historii sbírání hub v Dubňanech od 
čtyřicátých let minulého století až do roku 2015. Autorem je pan František Zahrádka, který v minulosti 
již zapsal historii sklářství v Dubňanech a také vzpomínky ze svého dětství a mládí prožitých v našem 
městě. Nová publikace o houbaření je k mání na kulturním a informačním centru, ve stáncích na sídlišti 
a dolním konci a také v domě autora – domu č. p. 409 na ulici Hodonínská. Jako ukázku z tohoto díla, 
vám v následujících řádcích předkládáme jeden z autorových zážitků, který  přetiskujeme bez jakýchkoliv 
zásahů a úprav.

„Hledání hub a erotika“.
V roce 2005 začaly růst májovky na jihovýchodní 

Moravě až po dvacátém dubnu, ale protože se 
střídaly deště s teplými dny, rostlo jich hodně 
a vyskytovaly se až do konce května. Kolem 25. 
května se někteří členové našeho mykol. krouž-
ku při našich setkáních již pochválili nalezením 
jednoho až pěti hřibů dubových. Abych nezůstal 
pozadu, vyjel jsem do lesa 28. května po obědě. 
Bylo velice krásně a tak jsem se jel podívat na svá 
místa, kde dubáky rostou. Měl jsem opravdu štěstí. 
Na jednom místě, kde hřiby každý rok brzy rostou, 
jsem našel dva. Jeden větší, klobouk skoro 20 cm, 
měl ideální tvar a druhý asi poloviční. Při návratu 
do Dubňan jsem jel po ne příliš udržované cestě. 
Projížděl jsem rozhraním mezi vysokým borovým 
lesem a nízkým smíšeným bořím s doubky, kde je 
asi čtyřicet metrů od cesty pěkná, v odpoledním 
čase, osluněná mýtina, na kterou není z cesty 
vidět. V tom slyším směrem od mýtiny ostré zavr-
čení a zaštěkání psa a hned na to bolestný výkřik 
mužským hlasem. Seskočil jsem z kola. Z mýtiny se 
ozval ječící ženský hlas a křik: „Rone, cos to udělal? 
Uteč, uteč, nechej ho! „ Z mýtiny je vyháněn velký, 
pískově bílý pes, asi labrador, mladou ženou. Žena 
zuřivě proti psovi mává dlouhými kalhotami. Na-
hoře má podprsenku, dole je bez ničeho.

Co se na mýtině toho hezkého odpoledne 
odehrálo, je jistě všem jasné. Dva mladí lidé chtěli 
využít krásného květnového odpoledne k milování, 
což se nezamlouvalo psímu miláčku mladé ženy. 
Pochopil to jako ubližování svoji velitelce a začal 
ji bránit. Protože jsem poznal, že moji pomoc 
ani přítomnost tady nepotřebují, nasedl jsem na 
kolo a jel se podívat, zda ještě rostou poslední 
májovky. Ten den jsem měl skutečně houbařskou 
pohodu. Našel jsem, kromě dvou pěkných hřibů, 
také ještě asi 5 větších májovek. Manželka z nich 

druhý den udělala řízky, na kterých jsme si opravdu 
pochutnali.

Protože jsem se z lesa vracel asi kolem třetí ho-
diny odpoledne a cesta domů vede okolo místní 
restaurace Baník, zastavil jsem se tam, abych se 
kamarádům hřibařům pochlubil se svým nálezem. 
O tom, co se odehrálo na uvedené mýtině, jsem 
jim povyprávěl až asi po čtrnácti dnech.

František Zahrádka
člen Mykologického kroužku Dubňany
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Basketbalový turnaj měl úspěch

Po Vánocích přišel vedoucí 
basketbalového kroužku Mgr. 
Lubomír Fridrich s návrhem 
uspořádat na konci školního 
roku turnaj pro děti, rodiče 
a učitele. Děti by měly ukázat, 
co se za deset měsíců naučily, 
a hlavně získat motivaci k další-
mu trénování.

Práce na přípravě turnaje za-
čaly hned v lednu. Pan Fridrich 
nastínil svou představu, společně 
jsme vše probrali a rozdělili si 
úkoly. Podařilo se zaktivizovat 
rodiče, zapojit i děti a učitele. 
Sháněli jsme sponzory, vybírali 
vhodného dodavatele dresů, 
které měly být překvapením pro 
děti, zajišťovali vše potřebné. 
K našemu údivu se sponzoři 
rozhodli, že také sestaví jeden 
tým hráčů. Takže nakonec byl vy-
hotoven rozpis pro šest družstev.

Všichni se pilně připravovali, 
trénovali a těšili se na výhru. 
Děti měly poslední den před 
turnajem soustředění v akva-

parku v Pasohlávkách, kde jim 
trenér sdělil poslední instrukce 
k taktice hry.

Konečně přišlo úterý 28. červ-
na. Turnaj proběhl ve Sportcentru 
Želva. Nejen soutěžící, ale i celá 
škola a spousta rodičů žili basket-
balem. Hrálo se na dvou hřištích 
systémem každý s každým. Zápa-

sy trvaly 20 minut, 5 minut bylo 
na střídání družstev. Děti dostaly 
nové profesionální dresy, zakou-
pené z dotací sponzorů, hráči 
ostatních družstev byli odlišeni 
různými barvami triček. Zajímavé 
heslo na červená trička zvolil tým 
učitelů: Není důležité, jak hraješ, 
ale jak u toho vypadáš! 

Na slavnostní zahájení nastou-
pila všechna družstva, krátce je 
pozdravila a hodně úspěchů ve 
fair play hře popřála ředitelka 
školy, pan Fridrich předal pokyny 
k průběhu i následnému vyhod-
nocení turnaje. Přesně v 8.30 byly 
zahájeny první dva zápasy. Vše 
probíhalo podle stanoveného 
harmonogramu, děti i dospě-
lí hráli s velkým nasazením. 
V zápalu boje zapomněli někteří 
rodiče na pravidla fair play a mu-
seli být napomínáni rozhodčími. 
Z tribuny všechno sledovali žáci 
i rodiče, povzbuzovali, dobrý 
výkon ocenili potleskem a po-
chvalným pokřikem, pískáním 
pak nesportovní chování někte-
rých hráčů. Zápas stíhal zápas, 
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při krátkých poradách s trenérem 
se upřesňovala taktika a v době 
přestávek si týmy navzájem 
fandily. Na celé dění pečlivě 
dohlížela zdravotnice paní Jitka 
Jágerová. Naštěstí neměla moc 

práce, ošetřila jen několik drob-
ných zranění. Průběh turnaje 
sledovali a výsledky zapisovali 
kluci z 9. třídy Honza Doležal 
a Filip Flajsar. Po ukončení všech 
zápasů spočítali body a sestavili 
pořadí družstev. 

Mohlo začít slavnostní vyhlá-
šení výsledků. A kdo vyhrál? No 
přece všichni, kteří se do bojů 
zapojili! Nadšené děti, zpocení 
a unavení rodiče, sponzoři i uči-
telé. Všichni ale s úsměvem na 
tváři. Dětem z oddílu basketbalu 
předala medaile a jako překvape-
ní kšiltovku se jménem ředitelka 
školy, převzali si i nové dresy. 
A všem zúčastněným poděko-
vala ona i pan Fridrich.

V salonku Sportcentra Želva na 
všechny čekal bohatý raut, který 
připravily maminky a babičky – 
chlebíčky, jednohubky, obložené 
mísy, koláče, zákusky a spousta 
ovoce. Probíraly se jednotlivé 

zápasy, zajímavé okamžiky i leg-
rační zásahy některých hráčů. 
Ale také se už nadšeně hovořilo 
o dalším turnaji! Všichni byli 
spokojeni, organizaci a přípravu 
pochválil i jeden ze sponzorů, 
který sám pořádá dlouhou dobu 
turnaje v judu. Také to nás velmi 
potěšilo. Ráda bych poděkovala 
Mgr. Fridrichovi, hlavnímu or-
ganizátoru akce, všem rodičům, 
sponzorům a učitelům, kteří se 
jakýmkoliv způsobem do turnaje 
zapojili. Taková rozsáhlá akce pro 
naše děti by se bez jejich spolu-
práce nemohla uskutečnit. Vě-
řím, že namotivuje i další rodiče 
a prarodiče k tomu, aby alespoň 
část volného času věnovali svým 
dětem. Ještě jednou děkuji a už 
se všichni těšíme na další basket-
balový turnaj.

Mgr. Zdeňka Šindarová
ředitelka ZŠ Dubňany
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Sokol Dubňany

V naší tělocvičné jednotě 
máme kromě sportovních od-
dílů (silový trojboj, judo, malá 
kopaná) 5 oddílů všestrannosti 
(rodiče s dětmi, předškolní děti, 
mladší a starší žactvo, tai-chi, 
muži). Všestrannost je nejvhod-
nější formou cvičení zvláště pro 
děti, neboť zahrnuje jak cvičení 
prostná, tak na nářadí, s náčiním, 
šplh, atletiku, není tedy zaměře-
no jen na určitou část těla, jak 
je tomu u některých moderních 
trendů cvičení.  

Cvičení rodičů s dětmi má 
příznivý vliv nejen na rozvíjení 

pohybových dovedností dětí, 
ale také na citový vztah dětí 
k rodičům. Probíhá formou her, 
jednoduchých soutěží, za pomo-
ci říkanek, písniček, děti nená-
silnou formou seznamujeme se 
cvičebním nářadím a cvičebními 
pomůckami.

Předškolní děti se již učí zákla-
dy gymnastiky, atletiky, cvičení 
na nářadí, soutěží, hrají míčové 
a jiné hry. 

Náplní cvičebních hodin mlad-
šího a staršího žactva je rozcvička, 
hry, cvičení na nářadí, příprava na 
soutěže všestrannosti podle 
cvičebních sestav ČOS (České 
obce sokolské), které každoročně 
probíhají nejprve v jednotě, pak 
na župě (Sokolská župa Slovácká 
zahrnuje 26 jednot). Na Přebory 
ČOS každá župa (v ČR je 42 žup) 
vysílá ty, kteří absolvovali všech-
ny soutěže a nejlépe se umístili.  
Naše jednota patří v této ob-
lasti dlouhodobě mezi nejlepší 
a nejaktivnější v župě Slovácké. 
Soutěže probíhají ve švihadlo-
vém víceboji, šplhu, sportovní 

gymnastice, atletice a plavání. 
Od roku 2010 jsme v celkovém 
umístění získali v atletice 4 zlaté 
a 3 stříbrné poháry, ve sportovní 
gymnastice 5 zlatých a 2 poháry 
stříbrné. V poslední době nej-
více zlatých medailí vybojovali 
Kateřina Koutná, Bára Brunclí-
ková, Adéla Tománková, Tomáš 
Krupička, Erik Jurkovič. V roce 
2015 se Katka Koutná a Adéla 
Tománková účastnily Přeborů 
ČOS, v letošním roce to byla 
rovněž Katka Koutná, která nás 
v Praze dobře reprezentovala 
v této náročné soutěži, která 
obsahuje 10 soutěžních disciplín. 
Poděkování patří nejen soutěží-
cím, ale i cvičitelkám, které je na 
soutěže připravují.

Abychom měli tak úspěšné 
děti i nadále, je třeba se věnovat 
i těm nejmladším, proto se ve 
cvičebním roce 2016–2017 mimo 
jiné zapojíme do projektu ČOS 
„Svět nekončí za vrátky, cvičíme se 
zvířátky“.  Tento projekt není jen 
sokolskou záležitostí, je otevřen 
veřejnosti, zapojit se mohou i ma-
teřské školy a rodiče. Motivací pro 
děti jsou zvířátka, která s nimi 
jezdí vláčkem po světadílech, kde 
plní různé úkoly.  Na této cestě je 
provází sokolík Pepík. 

Cvičební rok zahájíme 10. září 
malým turistickým pochodem na 
Náklo, 17. září je setkání sokolů 
na Javořině, 23. 9. Noc sokoloven.  
O podrobnostech budeme infor-
movat v kabelové televizi a na 
nástěnce u sokolovny, kde bude 
i rozvrh cvičebních hodin. Těšíme 
se nejen na naše členy, ale zveme 
i ostatní naše spoluobčany. 

 Jana Chalupová
starostka Tělocvičné jednoty 

Sokol Dubňany
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Proběhl 4. ročník Fotbalových prázdnin

V polovině července se letos 
konal již 4. ročník Fotbalových 
prázdnin pro mladé talenty. 
Účastníci měli k dispozici – jako 
každoročně -  nejen místní 
sportovní areál FK Baník, ale 
v případě špatného počasí také 
Sportcentrum Želva včetně veš-
kerého vybavení.  Na dobu od-
poledního klidu a relaxace byly 
využity prostory školního klubu. 

O tento typ soustředění bývá 
velký zájem, do letošního roč-

níku se přihlásilo 34 chlapců 
a 1 dívka – Klára Moščáková.  
Děti byly podle věku rozděleny 
do tří kategorií a každou sku-
pinu vedli nejméně dva trenéři. 
Nejnáročnější práce byla s tou 
první, kterou tvořili kluci ve  věku 
5-7 let. Trénovalo se dopole-
dne i v odpoledních hodinách 
za účelem rozvoje fotbalo-
vých dovedností a schopností 
účastníků.  Trenéři přistupovali 
k dětem individuálně, předávali 

jim své vlastní zkušenosti, zájem 
o fotbal  a lásku k němu. Pro 
zpestření programu bylo tento-
krát  zvoleno za cíl každoročního 
výletu lanové centrum.  Chlapci 
a dívka si zde mohli podle svých 
možností a schopností zvolit 
druh zábavy – lezení, skoky, jízdu 
na čtyřkolkách. A ten, komu se 
podařilo zdolat lanovou dráhu 
celou, si zaslouží skutečný obdiv. 
Závěrečný den patřil fotbalové-
mu miniturnaji, kdy se v rámci 
kategorií  utkala tříčlenná druž-
stva. Touha po vítězství byla 
u všech velká a tak se dočkala 
chvály a byla náležitě oceněna. 

Vztah ke zdravému pohybu 
se u dětí vytváří především 
v rodině a investice do jejich 
sportovních aktivit jsou beze-
sporu téměř stejně tak důležité 
pro jejich budoucnost, jako ty 
dané do vzdělání. Aktivně  strá-
vený čas, je jeden z nejlepších 
způsobů využití volného času 
a pravidelné sportování u dětí 
podporuje jejich zdravý vývoj. 
Sport má rovněž velký význam 
pro zformování charakteru dětí 
a  přináší nové impulsy do jejich 
života, které jsou podkladem 
pro jejich následný smysluplný 
a spokojený život. Věříme, že 
i do budoucna zachovají děti, 
jejich rodiče a veřejnost svou 
přízeň a zájem o fotbalové dění 
v našem městě.

Poděkování za opětovnou 
účast na Fotbalových prázdni-
nách těmto trenérům: Tomáš 
Pochylý, Roman Binder, Milan 
Nedvědík, Michal Soldán, Jakub 
Kuchař (Kyjov), Vojta Kryštof 
a Jakub Bábíček (Ratíškovice). 

Mgr. Anděla Nedvědíková
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Dnes vaří...
Kolektiv Školní jídelny Dubňany, p.o.

Špeclový salát s tuňákem
Recept na 10 porcí

Ingredience: 
špecle  400 g
panenský olivový olej 50 ml
ledový salát 430 g                 
tuňák 
ve slunečnicovém oleji 400 g
rajčata 650 g
sladká sterilovaná 
kukuřice 250 g
zakysaná smetana 250 ml
sůl, petrželová nať, pažitka, dle 
potřeby a chuti

Postup:
Špecle uvaříme dle návodu, 

propláchneme, promastíme 
olivovým olejem a vychladíme. 
Ledový salát nakrájíme na širší 
proužky a rajčata na měsíčky. 
Vychlazené špecle smícháme 
s nakrájeným ledovým salátem, 
rajčaty a sladkou kukuřicí. Dle 

potřeby dochutíme solí. Vmí-
cháme zakysanou smetanu. 
Nakonec přidáme tuňáka ve 
slunečnicovém oleji.

Na ozdobu můžeme přidat na-
sekanou petrželku nebo pažitku.

Přejeme Vám dobrou chuť.

OMLOUVÁME SE:
 
Vydavatel se omlouvá panu Františkovi Juricovi, který byl v občasníku č. 1 ve článku „Z fotbalového 

klubu FK Baník Dubňany“ chybně uveden jako František Juřica. Správné znění věty: „V poslední době 
se potýkáme s nedostatkem mládežnických trenérů, a proto si trenéři i výbor váží pomoci Franty Jurice 
a Jindry Žurovce, kteří ochotně zaskočí, ať už u přípravky nebo mladších žáků“.

Co jsou špecle….
Špecle (z německého Spätzle) 

jsou vaječné nudle nebo noky 
užívané v jihoněmecké, jihora-
kouské, švýcarské, maďarské, 
alsaské a jihotyrolské kuchyni. 
V některých případech se špecle 
rozlišují podle tvaru, podlouhlým 

nudlím se v němčině říká Spatzen 
a kulatým nokům Knöpfl e. Po-
dávají se jako příloha, případně 
samostatně se špenátem, se 
slaninou nebo na sladko. Na 
rozdíl od slovenských halušek 
neobsahují brambory.
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24. 9. 2016
30.VÝROČÍ DNS DÚBRAVĚNKA
KD Dubňany

26. 9. 2016
DÍLNIČKY PRO TVOŘIVÉ DĚTIČKY
KIC

8.–9. 10. 2016
KROJOVANÉ HODY DUBŇANY

19. 10. 2016
Beseda s Naďou Horákovou
Městská knihovna

8. 11. 2016
Divadlo pro děti - TETINY 
KD Dubňany

13. 11. 2016
URŠULOVINY - zábavný pořad 
s Uršulou KLUKOVOU
KD Dubňany, předprodej vstupenek od 1. 9. 2016

17. 11. 2016
Míša Růžičková
KD Dubňany, předprodej vstupenek od 1. 9. 2016

27. 11. 2016
ZPÍVÁNÍ NA SCHODECH
ZŠ Dubňany

3. 12. 2016
ZIMNÍ RADOVÁNKY (jarmark, zabíjačka a jiné)
KIC

14. 12. 2016
ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY
KD Dubňany

17. 12. 2016
VÁNOČNÍ KONCERT HANA A PETR ULRICHOVI
KD Dubňany



DUBŇANSKÉ 
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